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Primátorka mesta a komisia 

kultúry, vzdelávania, mládeže 

a športu pri Mestskom 

zastupiteľstve v Novej Bani 

pozýva športovú verejnosť 

na Vyhlásenie najlepších 

športovcov mesta za rok 2009 

do kina Vatra v piatok 22. 

januára 2010  o 16,00 hod. 

Súčasťou podujatia bude 

vyhlásenie výsledkov an-

kety o najlepšieho športovca 

a vylosovanie výhercu ankety. 

Všetkých srdečne pozývame.

OZNAM

POĎAKOVANIE
Vedenie mesta Nová Baňa vo svojom mene aj v mene 

obyvateľov mesta vyslovuje úprimné poďakovanie všetkým 
organizáciám a jednotlivcom, ktorí počas vianočných 

sviatkov v dňoch 25. a 26. decembra 2009 ochotne pomáhali 

pri odstraňovaní následkov prívalového dažďa, ktorý spôsobil 

vybreženie Novobanského potoka a jeho prítokov. Zvlášť 

patrí poďakovanie Hasičskému a záchrannému zboru, a. s., 

Banskobystrickej regionálnej správe ciest, a. s., Technickým 

službám mesta Nová Baňa a Stredoslovenskej vodárenskej 

prevádzkovej spoločnosti, a. s., za odstránenie poruchy 

v zásobovaní pitnou vodou.

Občania mesta, ktorým povodeň spôsobila škody 
na majetku, môžu tieto nahlásiť v pracovných dňoch 
zamestnancom oddelenia výstavby a životného prostredia na 
Mestskom úrade v Novej Bani v kancelárii č. 13 a 14 alebo 
telefonicky na čísle 68 57 203 najneskôr do 11. januára 2010.

Vážení a milí Novobančania, 

opäť prežívame prvé dni 
nového roka, podávame si ruky s 
priateľmi a známymi, vyslovujeme 
želania na rok 2010, do ktorého 
sme vstúpili. Ten uplynulý zostane 
v našich spomienkach… 

Na prelome rokov každý z 
nás bilancuje, stavia si nové ciele, 
ktoré by sme chceli dosiahnuť, ale 
zároveň nás núti obzrieť sa späť, 
vybaviť si v pamäti, čo sme zažili 
a  čo sa nám podarilo alebo nepo-
darilo uskutočniť. 

Mne prichodí aspoň v krátkosti 

zrekapitulovať to, čo sme v uplynu-
lom roku v meste zrealizovali a čo 
pripravujeme na ďalšie obdobie. 

V oblasti získavania fi nančných 
prostriedkov z fondov EÚ sa 
situácia v porovnaní s rokom 
2008 podstatne zlepšila a mesto 
sa mohlo uchádzať o ich zdroje 
vo viacerých oblastiach. O 
tom, že sa nášmu mestu darilo, 
svedčia viaceré úspešné projekty. 
V rámci operačného programu 
Regenerácia sídel určeného na 
obnovu centier sa nám podarilo 
získať takmer 1 130-tis. EUR 
(34 mil. Sk), v rámci operačného 
programu Životné prostredie 
na vybudovanie kanalizačného 
zberača na Kamenárskej ul. 
dostaneme dotáciu vo výške 1 
036-tis. EUR (vyše 31 mil. Sk). 
Ďalšími úspešnými projektmi 
zabezpečíme rekonštrukciu časti 
verejného osvetlenia za 237-tis. 
EUR (vyše 7 mil. Sk), modernizáciu 
mestského rozhlasu za 13-tis 
EUR (400-tis. Sk). Právom sa 

môžete pýtať, prečo výsledky 
zatiaľ nie sú viditeľné s výnimkou 
rekonštrukcie ZŠ JZ, ktorej projekt 
bol schválený ešte v roku 2008. 
Po schválení projektu nasleduje 
zdĺhavé administratívne obdobie 
výberu dodávateľa stavby, kontroly 
verejného obstarávania, uzavretia 
zmluvy s príslušným ministerstvom 
a tento proces trvá približne 5 – 6 
mesiacov. Cez projekty schválené 
v roku 2009 mesto získa cca 2 
430-tis. EUR (vyše 73 mil. Sk, 
pričom bilancia za roky 2008 a 
2009 hovorí spolu o sume vyše 
131 mil. Sk). V rámci toho sa nám 

podarilo získať fi nančné prostriedky 
aj z iných zdrojov na: detské 
ihriská (pri Kostole sv. Alžbety, Pod 
sekvojou, na Štúrovej ul.), rôzne 
kultúrne a športové podujatia v 
meste, elektronizáciu MŠ Štúrova, 
opravu a údržbu vojnových 
hrobov, školské pomôcky a stravu 
pre deti zo sociálne slabších 
rodín a podporu aktivačnej 
činnosti nezamestnaných. Tento 
výpočet úspešných projektov 
by nebol možný bez odborne 
zdatných pracovníkov MsÚ a ich 

(pokračovanie na str. 3)

Šťastný nový rok praje 
svojim zákazníkom 

TAXI služba, Nová Baňa

Deň školy v SOŠ 
obchodu a služieb 

v Novej Bani
(viac na str. 12)
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Primátorka 
informuje

na svojom riadnom zasadnutí  dňa 16. 12. 2009
4. 12. — Deň otvorených dverí na SOŠ 
obchodu a služieb v Novej Bani

9. 12.  — Deň otvorených dverí na Gymnáziu 
Fr. Švantnera v Novej Bani

9. 12. — valné zhromaždenie Mestských 
lesov, s. r. o., Nová Baňa

10. 12. — zasadnutie ZMOS Žiar nad 
Hronom, na ktorom sme boli informovaní 
o dofi nancovaní obcí, ich nízkom príjme 
z podielových daní v mesiaci marec 
budúceho roka, VZN o fi nancovaní škôl 
a školských zariadení, vysporiadaní 
pozemkov pozemkového pôdneho fondu, 
na ktorých sú umiestnené stavby, ktoré 
prešli delimitačným protokolom obce a o 
XX. sneme ZMOS-u, ktorý sa uskutoční 
v budúcom roku

15. 12. — pracovné stretnutie k zámeru 
vypracovania projektu s cieľovou skupinou 
detí a mládeže zo znevýhodneného 
sociálneho prostredia

16. 12. — zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v Novej Bani

17. 12 — zasadnutie výboru pre otázky 
zamestnanosti pri ÚPSVaR v Banskej 
Štiavnici
— účasť na stretnutí Mestského klubu 
dôchodcov a Jednoty dôchodcov 
v Mestskom klube v Novej Bani

18. 12. — stretnutie Občianskej informačnej 
komisie, Mochovce
— stretnutie Združenia mikroregiónu Nová 
Baňa

JANUÁR 2010

Mestské zastupiteľstvo 

OZNAM
Oznamujeme občanom, že v roku 

2010 bude Mestský úrad v Novej Bani 

organizovať odber krvi v našom meste v 

termínoch 15. marca 2010, 7. júna 2010 

a 1. decembra 2010.
R. Jányová

ihneď do prenájmu nebytové priestory, 
Školská ul. 25 v Novej Bani – budova 
bývalého Strediska služieb škole s výmerou  
19,10 m2 na I. poschodí. Vhodné na 
kancelárske účely. 

do prenájmu nebytové priestory na 
Bernolákovej ul. 11 v Novej Bani  na II. 
poschodí s výmerou  34,90 m2, 20 m2 
a 21,45 m2. Vhodné na kancelárske účely. 

Mesto Nová Baňa 
ponúka 

Písomné žiadosti zasielajte na adresu 
Mestský úrad, Námestie slobody 1, N. Baňa. 

Bližšie informácie k prenájmu budú 
záujemcom  poskytnuté na 

tel. č.: 045/68 56 673, resp. osobne na 
Mestskom úrade v N. Bani, č. d. 6.

vzalo na  vedomie: 
- kontrolu plnenia uznesení č. 95 až 105 MsZ zo dňa 19. 11. 2009
- stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 2010, 2011 a 2012
- správu z kontroly uzavretých zmlúv o zbieraní triedeného odpadu a efektívnosti tejto činnosti v roku 

2008 – Technické služby mesta Nová Baňa

schválilo:
- zmenu vo VZN č. 17/2008 o opatrovateľskej službe zo dňa 10. 12. 2008: 
   V článku III. v odseku (1) a v odseku (2) zmenu sumy z  0,50 EUR na sumu 0,60 EUR.
   V článku V. v odseku (1) zmenu sumy z  0,50 EUR na sumu 0,60 EUR.
- všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 15/2009 zo dňa 16. 12. 2009, ktorým sa mení 

všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 17/2008 o opatrovateľskej službe zo dňa 10. 
12. 2008

- všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 16/2009 o vykonávaní dezinfekcie a regulácie 
živočíšnych škodcov na území mesta Nová Baňa

- v rozpočte mesta Nová Baňa na rok 2010 zníženie bežných výdavkov o položku 05.6.0. Tajch  - 
bezpečnostný dohľad  - 27 928 EUR

- v rozpočte mesta Nová Baňa na rok 2010 zníženie bežných príjmov na položke 223001 - 
opatrovateľská služba o 8 100 EUR na 12 220 EUR, vo výdavkovej časti navýšenie v položke 
šport o 8 300 EUR a v rezervnom fonde ponechanie 11 528 EUR

- rozpočet mesta Nová Baňa na roky 2010, 2011 a 2012 vrátane programového rozpočtu
- rozpočet nákladov, výnosov a výsledku hospodárenia Technických služieb mesta Nová Baňa na 

roky 2010, 2011 a 2012
- plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mesta Nová Baňa na I. polrok 2010
- za prevádzkovateľa pohrebiska mesta Nová Baňa Technické služby mesta Nová Baňa od 1. 1. 

2010
- termíny riadnych zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Novej Bani v roku 2010:
28. 1. 2010
25. 2. 2010
25. 3. 2010
29. 4. 2010
24. 6. 2010
- upustenie od vymáhania pohľadávky pre Jaroslava Brodzianskeho, bytom Moyzesova č. 10, Nová 

Baňa vo výške 311,92 EUR (9 397,- Sk) s príslušenstvom, a to úrokom z omeškania 0,05 % denne 
od 1. 2. 1995 do zaplatenia trov predchádzajúceho konania 12,35 EUR (372,- Sk)

- odpredaj pozemku s výmerou 36 m2  pre Ing. Jána Stančíka, Štúrova č. 19, Nová Baňa s cieľom 
majetkovoprávneho vysporiadania pozemku pod záchytom prameňa pitnej vody v kúpnej cene 
dohodou po 1,00 EUR/m2

- odpredaj pozemku s výmerou 36 m2 pre Antona Tencera a manželku Libušu, Viničná cesta č. 614, 
Nová Baňa s cieľom majetkovoprávneho vysporiadania pozemku pod záchytom prameňa pitnej 
vody v kúpnej cene dohodou po 1,00 EUR/m2

- odpredaj pozemku s výmerou 2003 m2  pre Patrika Laurinca a manželku Michaelu, trvale bytom 
Čaradice č. 218 s cieľom majetkovoprávneho usporiadania pozemku pod rozostavanou stavbou 
rodinného domu a priľahlého pozemku v kúpnej cene dohodou po 1,66 EUR/m2  v zmysle zmluvy 
o budúcej kúpnej zmluve na odpredaj predmetných pozemkov

- zámer mesta Nová Baňa odpredať priamym predajom tr. tráv. porast s výmerou 4507 m2 a 2000 
m2 (časť Išvánikovho pasienka) s cieľom využitia pozemku na poľnohospodárske účely v kúpnej 
cene dohodou najmenej po 0,66 EUR/m2 so zverejnením termínu na doručenie cenových ponúk 
záujemcov do 31. 1. 2010. Zámer bude zverejnený na obvyklých miestach.

- uzatvorenie zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na odpredaj pozemku s výmerou 2826 m2  v lokalite 
Bôrina pre Ľudovíta Briešku, Pod sekvojou č. 1707/27, Nová Baňa s cieľom využitia pozemku na 
novostavbu rodinného domu v kúpnej cene dohodou po 1,66 EUR/m2

- uzatvorenie zmluvy o zverení správy hnuteľného majetku mesta Nová Baňa Základnej škole Jána 
Zemana, Školská č. 6, Nová Baňa dňom 1. 12. 2009 – komplet interaktívnej tabule v obstarávacej  
hodnote 6681,75 EUR

- uzatvorenie zmluvy o zverení správy nasledovného nehnuteľného majetku mesta Nová Baňa 
Technickým službám mesta Nová Baňa, Dlhá lúka č. 18 dňom 1. 12. 2009, a to:

a) pozemku areálu TS – dolný dvor
b) pozemky areálu TS – horný dvor 
c) skleník, garáže, umývacia rampa, prístrešok na posypové hmoty a vonkajšie úpravy–septik

zvolilo:
- Ing. Máriu Schwarzovú, Rastislavu Lamprechtovú a Jozefa Suchého za prísediacich Okresného 
súdu v Žiari nad Hronom na volebné obdobie od 1. februára 2010 do 31. januára 2014

predbežne schválilo:
- uzatvorenie zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na odpredaj pozemku pre Gabriela Kekešiho, 
Nábrežná č. 14, Nová Baňa v rozsahu záberu dlažbou pred vstupom do objektu rekreačnej chaty 
v lokalite Tajch, ako aj pod balkónom zo strany od jazera a z ďalších dvoch strán objektu po 2 m od 
obvodovej steny v kúpnej cene najmenej po 21,00 EUR/m2

neschválilo:
- odpredaj pozemku nachádzajúceho sa v časti Chotár – Babuliarka

-mm-

26. 8. 2010
30. 9. 2010
28. 10. 2010
25. 11. 2010
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Dotácie
Prehľad dotácií na šport a sociálne 
veci poskytnuté z prostriedkov 
mesta vo štvrtom štvrťroku v roku 
2009.

Organizácia
Výška dotácie 

v eurách
Účel dotácie

Step aerobic 100 prenájom
Detská organizácia Fénix 100 prepravné 

Mestský futbalový klub 455
prepravné, odmeny rozhodcom, prenájom 
športovísk

ŠK Karate 1130
štartovné, cestovné, ubytovanie na 
súťažiach

ŠK POOLO 800 prenájom, ceny, materiál
Stolnotenisový klub 30 prepravné

TŠK Tiffany 200 CD prehrávač, medaily, odborná literatúra

TJ Slovan 200 prepravné pre šachový oddiel
MC Gašparko 150 trampolína, padák, športové hry
ZO Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých

392 prepravné

Spracovala: R. Jányová

Šport vo fotografi i
Komisia kultúry, vzdelávania, mládeže a športu pri MsZ 

v Novej Bani pripravuje po druhýkrát výstavu fotografi í so 
športovou tematikou. Výstava bude k nahliadnutiu vo vestibule 
kina Vatra od 18. januára 2010 do 22. januára 2010. 

Materiál môžu vystavovatelia priniesť najneskôr do 13. 1. 
2010 do kancelárie č. 12 na MsÚ v Novej Bani. 

DAŇ ZA PSA
Mesto Nová Baňa oznamuje, že v zmysle Zák. č. 582/2004 Z. 

z. o miestnych daniach a miestnom poplatku a VZN č. 11/ 2008 

o miestnych daniach je daň za psa splatná naraz bez vyrubenia 

v termíne do 31. januára príslušného zdaňovacieho obdobia.

Uvedenú daň je potrebné uhradiť na účet mesta Nová Baňa 

č. 14429422/0200 alebo priamo do pokladne mestského úradu 

v termíne do 31. januára 2010.

DAŇ Z NEHNUTEĽNOSTÍ
Správca dane z nehnuteľností oznamuje daňovníkom, 

že daňové priznania k dani z nehnuteľností na rok 2010 

podávajú len tí daňovníci, ktorí majú oproti roku 2009 

nejakú zmenu vo vlastníctve nehnuteľností (kúpa, predaj, 

darovanie, dedičstvo, zmena účelu využitia, vydanie staveb. 

povolenia, kolaudácia a pod.)  Daňové priznanie je potrebné 

podať najneskôr do 31. 1. 2010 na Mestskom úrade v Novej 

Bani, č. dverí 18, kde si môžu prevziať aj tlačivá daňového 

priznania. Tým daňovníkom, u ktorých zmeny nenastali, bude 

daň na rok 2010 vypočítaná v eurách a v priebehu mesiaca apríl 

budú doručené platobné výmery bez povinnosti podávať daňové 

priznanie. 

Daňové povinnosti 

Vážení a milí Novobančania 

angažovanosti. Radosť mám z 
každého úspešného projektu, no 
najväššiu  som mala z úspešnosti 
projektu rekonštrukcie centra 
mesta, ktorý je splnením môjho 
druhého najväčšieho cieľa, ale nie 
menšiu radosť som mala z každého 
ďalšieho. Samozrejme, týmito 
projektmi aktivity mesta v tejto 
oblasti nekončia. Práve naopak, 
doterajšie úspechy mi dodávajú 
silu a a chuť spraviť počas môjho 
pôsebenia pre naše mesto čo 
najviac a bez fi nancií to nejde. 
Ďalšie sú v posudzovaní a chceme 
využiť všetky možnosti na získanie 
zdrojov na rozvoj mesta. 

Prostredníctvom TS bol 
položený celoplošný koberec 
na Baníckej ulici a na viacerých 
úsekoch urobené opravy. Zlepšila 
sa situácia na hornom dvore 
TS, kam môžu občania odviezť 
v určené dni separovaný a ob-
jemný odpad a upravené okolie 
už môže slúžiť správcovi ku cti. 
Zrekonštruovali sme kúrenie v 
bývalej veterine, fasádu a vchod 
do domu smútku, ktorého interiér 
budeme rekonštruovať v tomto 
roku. Správa cintorína prechádza 
späť na TS, s čím sú spojené ďalšie 
výdavky, s ktorými sme doteraz v 
rozpočte nemuseli počítať. 

Napriek zhoršenej fi nančnej 
situácii sa nám podarilo 
zachovať kultúrne, športové a 
spoločenské aktivity. Každoročný 
nárast     príspevku športovým 
klubom sa, dúfam, iba dočasne 

zastavil. Komisia športu, kultúry 
a vzdelávania má neľahkú úlohu 
spravodlivo rozdeliť dotácie pre 
jednotlivé kluby, hlavne keď 
požiadavky sú omnoho vyššie 
ako zdroje. Ja osobne považujem 
podporu športových aktivít našej 
mládeže za veľmi dôležitú, je totiž 
dôležité, aby mladá generácia mala 
dostatok možností a príležitostí na 
pozitívne využitie svojej energie. K 
tradičnému vyhlasovaniu najlepších 
športovcov roka, oceneniu 
najúspešnejších žiakov našich škôl 
pribudlo ocenenie najaktívnejších 
učiteľov.

Z ďalšej činnosti len stručne: v 
rámci aktivít ZPOZ-u sme realizovali 
prvé sobáše mimo obradnej siene, 
na slávnostnom zastupiteľstve 
boli ocenení ďalší aktívni občania 
nášho mesta, pokračovali sme v 
aktivitách s partnerským mestom 
Mimoň a ďalší kontakt sme nad-
viazali s mestom Micheln v NSR. 
Webovú stránku mesta postupne 
dopĺňame a vylepšujeme. Zriadené 
diskusné fórum nám poslúžilo aj 
na zvýšenie informovanosti, ako 
i na získanie nejedného dobrého 
podnetu od občanov. Pozitívne 
možno hodnotiť postupne zvyšujúci 
sa záujem občanov o verejné 
zhromaždenia.

Plnenie hlavných úloh mesta 
vyplývajúcich zo zákona o obec-
nom zriadení sa samospráva 
snažila maximálne zabezpečovať. 
Okrem toho, vzhľadom na neustále 
sa meniace zákony, sme vypra-
covali nové znenia alebo doplnky 

všeobecne záväzných nariadení 
mesta (nakladanie s komunálnym 
odpadom, o poplatkoch v školách 
a školských zariadeniach, cintorín-
skych poplatkoch, opatrovateľskej 
službe, deratizácii…) Na úrade 
sme mali viaceré kontroly v oblasti 
nakladania s fi nančnými prostried-
kami, z ktorých výsledky kontrol 
poukazujú, že fi nančné prostriedky 
boli použité účelne a v súlade s 
legislatívou.

Veľa energie sme venovali 
udržaniu pošty v centre mesta za 
nemalej podpory vás občanov, 
najmä pri zabezpečení petície. 
Mestský úrad dvakrát zorganizoval 
humanitárnu zbierku, do ktorej sa 
aktívne zapojili aj naši seniori. 

Mestské zastupiteľstvo         
schválilo zoznam pamätihodností 
mesta, ktoré plánujeme využiť na 
jeho propagáciu. Zároveň sme 
začali s prípravou informačného 
systému mesta, ktorý mnohé obce 
a mestá vybudovali z grantov v 
rokoch 2004 – 2006. 

Rok 2010 bude nielen  v zna-
mení podávania ďalších projek-
tov, ale i v očakávaní úspešnosti 
už odovzdaných – kamerového 
systému, separovaného odpadu, 
rekonštrukcie budovy MsÚ (vý-
mena okien), nákupu čistiacej tech-
niky pre TS, reštaurovanie súsošia 
sv. Trojice, reštaurovania portrétov 
uhorských panovníkov. 

Pre mnohých z nás bol uplynulý 
rok plný činorodej práce, ktorej     

plody čoskoro dozrú a budú si 
ich môcť užívať všetci občania 
mesta i jeho návštevníci. Nové dni 
prinesú nové úlohy a nové výzvy. 
Rok, do ktorého vstupujeme, bude 
zaujímavý aj zo spoločenského 
pohľadu, keďže sú pred nami 
parlamentné i komunálne voľby. 

Napriek hospodárskej kríze 
je tohtoročný rozpočet mesta his-
toricky najvyšší vďaka úspešným 
projektom vo výške približne 6 
mil. EUR (180 mil. Sk), teda samo-
správu čaká nielen práca, ktorá vy-
plýva z každodenných povinností, 
ale aj tá, čo súvisí s realizáciou pro-
jektov. Plány sú veľké a ja dúfam, 
že toto naše mesto sa postupne 
stane mestom, na ktoré bude každý 
jeho občan skôr či neskôr hrdý. 

V nastávajúcom roku vám v 
mene svojom i v mene svojich 
spolupracovníkov želám pevné 
zdravie a čo najviac síl i šťastia 
v každodennom živote. S mo-
jím želaním do nového roku 
zároveň ďakujem všetkým, ktorí 
akýmkoľvek spôsobom pomohli, 
pričinili sa o rozvoj nášho mesta a 
jeho zveľaďovanie – poslancom, 
členom komisií, pracovníkom 
MsÚ, organizáciám zriadených 
mestom, podnikateľom a fi rmám, 
s ktorými mesto spolupraco-
valo, spoločenským organizáciám, 
inštitúciám a všetkým občanom, 
ktorým záleží na našom meste. 

        Mgr. Anna Miháliková  
primátorka mesta

(dokončenie zo str. 1)
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 w Adrian Zima, 
poslanec za volebný 
obvod č. 3.

Foto: -MsÚ-

Zverejnenie zámeru  priameho predaja nehnuteľného  
majetku mesta Nová Baňa č. 2/2009

1) Mesto Nová Baňa  v zmysle ustanovenia § 9 a/, ods. 1 c/ a  5 zákona  
o majetku obcí 

2) č. 138/1991 Zb.  a v zmysle  uznesenia Mestského zastupiteľstva 
mesta Nová Baňa č. 114/2009/C6  zo dňa 16. 12. 2009 zverejňuje 
svoj  zámer  predať nehnuteľný majetok mesta Nová Baňa priamym  
predajom.

3) Predmetom predaja sú nehnuteľnosti – pozemky C KN parc. č. 
6349/5 – tr. tráv. porast  s výmerou 4507 m2 vytvorený dielom 1 s 
výmerou 4507 m2  a KN C  parc. č. 6349/6 – tr. tráv. porast  s výmerou 
2000 m2 vytvorený dielom 2 s výmerou 2 000 m2   z  nehnuteľnosti 
vo vlastníctve mesta Nová Baňa KN C  parc. č.   3941/5 – tr. tráv. 
porast  vo vlastníctve mesta Nová Baňa zapísanej   Správou katastra 
Žarnovica  na LV  č. 3853, k. ú. Nová Baňa geometrickým plánom 
č.   10935479-181/09 vypracovaným  geodetom Viliamom Struhárom, 
Nová Baňa, overeným dňa  5. 11. 2009  pod číslom 373/09. /Pozemok 

sa nachádza na ul. Viničná cesta/.

4) Pozemok je určený  na poľnohospodárske účely. 
5) Minimálna cena pozemku je stanovená dohodou vo výške 0,66 EUR/

m2.
Všeobecná hodnota majetku je stanovená  znaleckým posudkom  č. 

40/2009 zo dňa 1. 12. 2009 vypracovaným  znalkyňou  Ing. Danou 

Lančaričovou, Devičany č. 183 vo výške 414,00 EUR /12 500,- Sk/, po 

prepočte po 0,0636 EUR/m2 .

6) Záujemca, ktorého  cenová ponuka bude vyhodnotená ako 
najvýhodnejšia,  sa zaväzuje, že bude znášať náklady, ktoré vznikli 
mestu zameraním pozemku a vypracovaním znaleckého posudku.

7) Cenová ponuka musí obsahovať : 
- meno, priezvisko a  adresu záujemcu 
- výšku ponúknutej kúpnej ceny 

8) Lehota na doručovanie cenových  ponúk záujemcov je stanovená  do 
1. 2. 2010 do 15.30 hod.   

9) Záujemca predloží  cenovú ponuku  v zalepenej obálke s označením 
Priamy predaj č. 2/2009 - n e o t v á r a ť:   Na obálke je potrebné uviesť 
telefonický kontakt záujemcu. Cenovú ponuku je potrebné predložiť 
písomne, prípadne   v podateľni Mestského úradu, Námestie  slobody 
č. 1, 968 26  Nová Baňa na I. poschodí,  č. dverí 8.

10) Mesto Nová Baňa si vyhradzuje právo priamy predaj zmeniť, príp.  
zrušiť. 

11) Do vyhodnotenia nebudú zaradené  cenové ponuky podané po 
termíne.

12) Bližšie informácie k predmetnému priamemu predaju  budú 
poskytnuté na Mestskom úrade  v Novej Bani, Námestie slobody 
č. 1, 968 26 Nová Baňa  na oddelení správy mestského majetku 
a podnikateľskej činnosti,  č. dv. 6 na  1. posch.,  prípadne na telef. 
čísle  045/ 68 56 673.

V Novej Bani 21. 12. 2009
RNDr.  Emil Ďurovič, zástupca primátorky mesta

Poslancom MsZ si prvé volebné obdobie. 
Čo ťa viedlo k tomu, že si kandidoval do tejto 
funkcie? 

K rozhodnutiu kandidovať za poslanca 
v našom meste ma okrem toho, že ma o to 
požiadalo niekoľko spoluobčanov, ovplyvnila 
hlavne možnosť svojou prácou a názormi aktívne 
prispievať k zlepšeniu fungovania nášho mesta 
a hlavne volebného obvodu, v ktorom som 
kandidoval. Preto som prejavenú dôveru od 
občanov zobral s úplnou vážnosťou a prijímam ju 
ako výzvu niečo dokázať.

Tvoje volebné obdobie sa blíži ku koncu. Ako by si zhodnotil 
toto obdobie a aké sú tvoje priority do nasledujúceho obdobia? Čo 
z tvojho volebného programu sa ti podarilo splniť?

Volebný program som nemal, pretože nie všetko, čo sa dopredu 
sľúbi, sa dá aj dodržať. Mojím cieľom bolo a aj je reálne pristupovať 
k potrebám a požiadavkám Novobančanov, ktoré vychádzajú zo života. 
Ako príklad by som uviedol opravy a údržbu ciest, budovanie detských 
ihrísk a iné v mojom volebnom obvode. Dúfam, že v blízkej budúcnosti 
sa nám  podarí konečne začať s výstavbou chodníka zo sídliska  Pod 
sekvojou, ktorá taktiež vyšla zo života. Na sídlisku žije viacero  mladých 
rodín a vidieť mamičky s kočíkmi a školopovinné deti ,,riskovať“ každý 
deň cestu do mesta je veľmi nepríjemné. 

Dosť ma pri práci poslanca zarazilo, koľko zákonov a 
obmedzení  samospráve bráni rýchlejšiemu a efektívnešiemu fungovaniu 
a riešeniu problémov miest a obcí.

Kde vidíš najväčšie rezervy v práci mestského úradu?

Nik nie je bez chyby.

Tvoj odkaz Novobančanom?

Nuž, čo v roku najväčšieho dopadu krízy, ktorá sa nevyhla ani 
rozpočtu mesta odkázať našim občanom? Asi len trpezlivosť a dôveru 
pri našej práci.

-BJ-

Tentokrát sme dali priestor poslancovi za 
volebný obvod č. 3 Adrianovi Zimovi, ktorý 
nám zodpovedal na naše otázky.

Veľa prianí a želaní do nového 
roku z Veľkého Inovca

 „Bolo nás jedenásť, už nás je len desať...“. Aj tak by som mohol 
začať náš perdsilvestrovský  výstup na Pohronský Inovec /901m/, ktorý 
svojou nadmorskou výškou a majestátom budí už z ďaleka obdiv celého 
turistického sveta. 

Kráčalo nás v deň 30. decembra 2009, tak ako sme to už vopred 
avizovali v tlači, len zo trinásť. Pekne v rade jeden za druhým, ženy i muži 
sme nadviazali svoj pochod už z Bukoviny. Po krásnom predošlom dni 
plnom zimného jasu a priezračnosti vzduchu nastalo malé sklamanie z toho, 
že napadlo dvanásť centimetrov snehu. Husté hmly doslova „zapečatili“ 
v nich každého jedného z nás, čo sme potom kráčali bez predtlačenej 
stopy časťou ešte starého snehu s popraškom nového bieľučkého páperia. 
Postupne sa k nám pridávali za predtlačeným dosť hlbokým zimným 
snehovým chodníkom turisti zo Žiaru nad Hronom, Hliníka, Žarnovice 
a Novej Bane, sem-tam i hundrúc poloticho, že je nás akosi málo.

Radosť zavládla v každom jednom z nás aj z toho, že sme zdolali 
dosť ťažkú namáhavú cestu až sem na vrchol Inovca. Potom sa pripojili 
k nám ďalšie skupiny turistov a zišli sme dolu krátkou bukovou horou do 
chaty. O pol jedenástej nás tam už zasadlo za stoly zo tridsať. Ďalší potom 
prichádzali z Levíc, Hronského Beňadika, Kozároviec, Tekovských Nemiec 
a Zlatých Moraviec. Po nich prišli o hodinu neskôr ešte turisti z Veľkej 
a Malej Lehoty. Manželia Garajovci sa synom Ing. Paľkom, poslanec za 
VÚC Banskobystrického kraja pán Stanislav Lopúch s manželkou a mnohí 
ďalší. To svet málokedy videl, boli medzi nami inžinieri, plukovníci, vedúci 
a majstri z továrne Tlmače. O jedenástej sa chata naplnila živou ľudskou 
vravou tak doplna, že prichádzajúci ďalší turisti museli buď stáť, alebo nájsť 

si trochu miesta na chodbe 
či vonku. Bol to národný 
sviatok vychytenej 
a zaužívanej turistiky 
sprevádzanej ozajstným 
peším cestovným ruchom. 
Všetci sme mali v srdciach 
ešte prežitie vianočných 
sviatkov. 

Bola medzi nami 
aj vedúca turistického 
oddielu z Hronského 
Beňadika Ing. Valéria 
Marušková. S nami prišiel 
aj vopred avizovaný 

(pokračovanie na str. 5)
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§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

5. 12. dostali o 1, 20 hod. mestskí policajti podnet, aby zasiahli 
pri bitke na diskotéke v Hoťape. Na miesto sa dostavila aj hliadka 
obvodného oddelenia policajného zboru. Predbežné informácie hovorili 
o tom, že tam bolo niekoľko občanov z východného Slovenska, ktorí 
vyvolali roztržku, pobili sa s miestnymi, pričom nešetrili ani nežnejšie 
polovičky. Alkoholom potúžení návštevníci pri tom spôsobili aj škodu 
prevádzkovateľovi zariadenia. Po prevzatí týchto informácií hliadky 
prekontrolovali mesto. Skupinu ôsmich podozrivých občanov vo veku 
25 – 40 rokov objavili na Ulici osvety, pričom jeden z nich kráčal len 
v ponožkách. Bola to skupina, ktorú už zvečera upozorňovali mestskí 
policajti na hlučné správanie sa na námestí a ten bosý mal v tom čase na 
nohách akési šľapky. V tom čase však ešte boli v relatívne triezvejšom 
stave ako po polnoci a ich reakcie neboli problémové. Po preverení ich 
totožnosti sa k udalosti priznali bez okolkov, len, samozrejme, v opačnej 
verzii. Oni nie, to začali tí druhí a to sa im vraj stalo len v tomto meste. 
Keďže situácia neumožňovala objektívne vec uzavrieť, malo sa tak stať 
na druhý deň. No keď sa občania od Popradu vrátili do Hrona, kde boli 
ubytovaní, dohrmelo za nimi pár miestnych „bojovníkov“, ktorí chceli 
vyrovnať skóre. Výsledkom tejto roztržky bol nejaký ten rozbitý nos, 
rozbitá sklenená výplň dverí, opätovný zákrok policajtov a vykonanie 
niektorých formálnych úkonov v záujme objasňovania veci.

Ešte v novembri došlo k poškodeniu jednej reklamnej tabule, čím 
spôsobil miestny roztopašný mladistvý občan škodu jej majiteľovi. Išiel 
okolo, tak prečo by si do nej neudrel päsťou, veď už bolo okolo 22,00 
hod. a nik ho nevidí. V tom sa ale mýlil. Predsa sa len našiel niekto, 
a nie jeden, kto videl, ako vyskočil a úderom odtrhol tabuľu. Mladík si 
asi myslel, že sa na všetko zabudne, ak bude mestských policajtov 
ignorovať. Nereagoval na predvolánky ani na ústne výzvy, aby sa 
dostavil s cieľom podania vysvetlenia. Trpezlivosť policajtom došla 10. 
12. a mládenca nekompromisne predviedli na pracovisko. A aký bol 
motív jeho konania? Mal vraj neodolateľne nutkavý pocit urobiť niečo 
zlé. Ako bude vec uzavretá, o tom rozhodne v ďalšom konaní obvodný 
úrad, kde bola predložená správa o výsledku objasňovania.

Ešte vulgárnejšie správanie mal maloletý občan, ktorý dlhodobo 
strpčoval život svojim susedom. Prihovoriť sa mu znamenalo, ako 
koledovať si o nejakú oplzlosť. O nadávky nebolo núdze a nezostalo len 
pri nich. Ty stará ..., smradľaňa, dám ti tetovačku, choď do starobinca a 
zdochni, stará grambľa. To bol spôsob jeho komunikácie s dôchodcami, 
najmä ak mal pri sebe nejakého kamaráta. V tomto štádiu ho ešte 
chráni jeho vek a vec viac-menej zostáva v rovine komunikácie 
s kompetentnými úradmi. No to sa už zanedlho zmení, lebo nadobudne 
trestnoprávnu zodpovednosť a už mu takéto správanie nikto tolerovať 
nebude.

Mestská polícia upozorňuje občanov, ktorí majú v držaní psov, na 
pretrvávajúce problémy s ich evidovaním a celkovou starostlivosťou. 
Ročne je odchytených cca 35 psov, čo nerobí taký problém ako 
skutočnosť, že často psy nie sú označované evidenčnou známkou. Bez 
evidenčnej známky mestskí policajti nevedia zistiť majiteľa a psa musia 
umiestniť do provizórnych podmienok karanténnej stanice. S tým súvisí 
ich kŕmenie, čistenie a dezinfekcia voliéry, veterinárny dohľad, skrátka 
oveľa väčšie starosti a nepríjemnosti pre policajtov, ako aj fi nančné 
náklady pre mesto. Rovnako to prináša aj stresy pre samotného psa. 
Vzhľadom na tieto fakty budú v tomto roku mestskí policajti prísnejší pri 
ukladaní sankcií majiteľovi psa, ktorý sa bude pohybovať po verejnom 
priestranstve bez príslušnej evidenčnej známky.

Kam kráča novobanský 
cestovný ruch?

Reakcia na článok pána Jozefa Rusňáka z decembrových 
Novobanských novín

Myslím si, že väčšina čitateľov 
príspevku s takým typickým 
názvom článku očakávala  od pána 
Rusňáka seriózny odborný pohľad 
na problematiku cestovného ruchu 
v novobanskom regióne. Ja teda 
určite, aj keď sa osobne necítim 
odborník na cestovný ruch. Bol 
som však sklamaný, lebo príspevok 
pána Rusňáka skĺzol do jeho 
osobných pocitov a nenaplnených 
predstáv, spojených s množstvom 
poloprávd, čo mi je ľúto.

Cestovný ruch je pojem pre 
oblasť v spoločenskom dianí, 
kde je nevyhnutná spolupráca 
mnohých subjektov a aktivít 
jednotlivcov na uspokojenie potrieb 
užívateľov produktov v cestovnom 
ruchu. Samospráva tu má určite 
dôležitú úlohu v územnoplánovacej 
a administratívnej oblasti, pričom 
napomáha vytvárať podmienky 
na rozvoj cestovného ruchu, 
ale nie je hlavným nositeľom 
rozvojových aktivít. Tie sú na 
prevádzkovateľoch jednotlivých 
produktov a služieb v cestovnom 
ruchu. Veľmi dôležitú úlohu tu 
majú aj občianske združenia, ktoré 
spájajú jednotlivcov so spoločnými 
záujmami v oblasti cestovného 
ruchu. 

Ak má pán Rusňák úprimnú 
snahu o rozvoj cestovného 
ruchu v novobanskom regióne 
v konkrétnych oblastiach, nikto 
mu v tom nebráni, veď aktívne 
pracuje v samostatnej dobrovoľnej 
organizácii detí, mládeže 
a dospelých — Fénix, ktorá môže 
podať projekt a požiadať o dotáciu 
z podporných projektov. Takýchto 
podporných projektov existuje 
mnoho, netreba sa spoliehať iba 
na mesto, respektíve iba obviňovať 
mesto a vedenie mestského 
úradu. V rozpočte mesta nebude 
nikdy dostatok prostriedkov na 
fi nancovanie všetkých potrebných 
aktivít a  vecí v meste. Preto 
schvaľovanie rozpočtu mesta 
na príslušný rok je vždy jeden 
z najťažších bodov rokovania 

mestského zastupiteľstva. V 
iných mestách  sa  problematikou 
cestovného ruchu zaoberajú 
nadšenci združení  v rôznych 
občianskych združeniach a 
turistických kluboch a predkladajú 
žiadosti v oblasti cestovného ruchu 
na konkrétne projekty. Ak takáto 
iniciatíva vznikne, vedenie mesta ju 
veľmi rado podporí. Aby si občania 
mohli overiť, že nehovorím o 
niečom nereálnom, môžu si pozrieť 
zoznam podporených projektov 
nadácie Ekopolis v programe Živé 
chodníky.         

Vedenie mesta dlhodobo 
vyvíja aktivity v oblasti propagácie 
a cestovného ruchu. Veď s tým 
cieľom bolo aj zriadené informačné 
centrum mesta, ktoré ponúka 
spoluprácu so subjektmi v oblasti 
cestovného ruchu. V auguste 
tohto roku mestské zastupiteľstvo 
schválilo zoznam pamätihodností 
mesta Nová Baňa aj s cieľom ich 
využitia na propagáciu. Pretože sa 
v roku 2010 očakáva vyhlásenie 
výzvy v oblasti cestovného 
ruchu, kde by mesto mohlo byť 
oprávneným žiadateľom, vznikla 
pracovná skupina zložená z 
odborníkov v oblasti vidieckeho 
cestovného ruchu, geografi e, 
propagácie a histórie, ktorá sa 
prvýkrát stretla 27. novembra 
2009.  Jej úlohou je pripraviť   
turistické  produkty na území mesta 
a širšieho regiónu a  tieto preniesť 
do pripravovaného orientačného 
systému mesta. Výstupom ich 
práce má byť podanie žiadosti o 
nenávratný fi nančný príspevok z 
fondov EÚ. 

Na záver len toľko. Vždy 
bude čo zlepšovať, vždy treba 
hľadať nové inšpirácie a vyvíjať 
aktivity. Vždy sa nájdu ľudia, ktorí 
sú ochotní priložiť ruku k dielu. 
A vždy sa nájdu ľudia, ktorí chcú 
len poúčať alebo kritizovať. Taký 
už je život. Podstatné je, do ktorej 
skupiny sa zaradí každý z nás, 
kam sa zaradím ja.

Alojz Kopernický

do prenájmu od 1. januára 2010 jednoizbový byt so samostatnou 
kuchyňou s rozlohou 49,19 m2 v kultúrnom dome na Bukovine. 
V kuchyni je sporák na pevné palivo, v izbe sú kachle na pevné 
palivo a na ohrev teplej vody slúži elektrický bojler. Nájomné 25 
EUR/mesiac. 

Bližšie informácie u p. Petríkovej na tel. č. 045/68 57 378 alebo 
u p. Tužinskej na tel. č. 045/68 57 859.

Mesto Nová Baňa ponúka 

Veľa prianí a želaní do nového 
roku z Veľkého Inovca

interpret  a chýrny muzikant s gitarou pán Ľudovít Kašuba, ktorý sa chopil 
svojej gitary a začal aj s nami spievať ľudové piesne. Prisľúbil, že na budúci 
rok zloží a zhudobní tzv. turistickú hymnu, v ktorej zvýrazní Inovec.

 Pri posvätenom drevenom kríži s korpusom a pohľade naň sa nám 
patrilo postáť a mlčky poďakovať za tento prežitý rok 2009 a prosiť Boha za 
tento šťastlivý a prajný rok budúci rok 2010.

(dokončenie zo str. 4)

Jozef Blaha
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Okienko do histórie nášho mesta

Zimné nálady
14. december 2009 — 29. január 2010

Pohronské múzeum, Nová Baňa

Čas plynie... jar, leto, jeseň, zima. Pestrá mozaika prírody, taká 
veľmi harmonická a vždy odetá do toho správneho rúcha. Vnímame 
ju pocitmi, inokedy očami. Silné zážitky a nezameniteľné obrazy si 
ukladáme do pamäti, maliari na svoje plátna... No vari najvernejšie ich 
zachytávajú citlivé oči fotografov. Pri pohľade na ich fotografi e zatúžime 
na mnohých miestach pobudnúť či len tak zalistovať v knihe prírody...

Podmanivé čaro zimnej prírody prináša aj výstava Zimné nálady, 
ktorú Pohronské múzeum v tento zimný čas pre návštevníkov pripravilo. 
Brána do krásy a príznačného ticha sa pomaly odkrýva, zasnežené 
stráne, snehom obsypané konáre stromov a kríkov, ľadom pokryté 
hladiny potôčikov, trblietajúci sa sneh v odlesku lúčov slniečka či 
slnko sadajúce za zasnežené kopce, inovaťou vyparádené vrcholky... 
Prekrásny obraz, nádherná studnica krásy, ktorá je nevyčerpateľná, 
pretože aj napriek tomu, že sa pravidelne opakuje každý rok, vždy je 
iná. Poetická a snivá. Teší dušu i oči.

Helena Hudecová, Pohronské múzeum, Nová Baňa

Ďalšie výročia, ktoré si 
pripomenieme v roku 2010

(pokračovanie z minulého čísla)

140. výročie narodenia architekta Rudolfa Cibulku
Narodil sa v Novej Bani v roku 1870. Realizoval viaceré 
známe stavby v Leviciach. Je autorom nerealizovaného 
prekrásneho návrhu novej radnice v Novej Bani, ktorý 
sa nachádza v zbierkovom fonde múzea.

130 rokov od vydania piesne Pieseň k Blahoslavenej 
Panne Márii w Nowej bani – Wítaj, tisíckrát wítaj ó 

Mária
V roku 1880 ju vydal národný ľudovýchovný pracovník - farár Alexej Peťko 
v Skalici. V Novej Bani pôsobil v rokoch 1859 - 1896 a tu i umrel v roku 
1903.

130 rokov od ničivej víchrice
3. júna 1880 okolo poludnia sa smerom od Kalvárie prihnala silná víchrica - 
krútňava. Hoci trvala iba pár minút, strhla strechy z 19 domov v priestranstve 
medzi farou a radnicou. 

125. výročie narodenia J. Šašváryho – Štrbíka
Narodil sa v Novej Bani 2. 4. 1885. Po vyštudovaní tu pôsobil ako mestský 
horár. Realizoval lesnícku úpravu areálu pútnického miesta v Kohútove. 
Pestoval cudzokrajné dreviny. Zasadil sekvojovce mamutie v Kohútove, 
Rudne a na Salašiskách.

110. výročie úmrtia Jána Miloslava Geromettu
Národný dejateľ z najmladšej generácie bernolákovcov, neskôr stúpenec 
štúrovcov, ktorý umrel v Kremnici 20. mája 1900. Bol v spojení s naším 
mestom prostredníctvom šesťročného pôsobenia na poste novobanského 
kaplána (1847 - 1853).

110. výročie narodenia Vojtecha Felcána
Narodil sa v Hlohovci v roku 1900. Jeho posledným pôsobiskom bola Nová 
Baňa, kde učil v meštianskej škole. V roku 1944 mučený a zavraždený 
fašistami.

105 rokov od významného úspechu novobanského ovocinárstva
Na výstave v Hodoníne v roku 1905 získal Karol Dodek vyznamenanie za 
vypestovanie nových ušľachtilých odrôd ovocia.

105. výročie narodenia Štefana Trnku
Známy insitný umelec – ľudový rezbár z novobanských Štálov sa narodil 19. 
4. 1905.

100 rokov od založenia dielne na výrobu hlinených výrobkov
Takúto dielňu, ktorá zamestnávala 8 robotníkov, založil v roku 1910 v našom 
meste Móric  Musko.

100 rokov od vzniku kameňolomu A. Heislera
Tento priemyselný podnik, ktorý založil v roku 1910 Alexander Heisler, 
zamestnával 14 robotníkov.

95. výročie narodenia Františka Rudaša
Novobanský rodák a psychológ sa narodil 26. 12. 1915. Bol vedúcim  Katedry 
psychológie FF UK. Publikoval početné odborné práce z oblasti psychológie 
umenia a osvetovej práce. Umrel v roku 1970 v Bratislave.

90. výročie založenia Meštianskej školy v Novej Bani
V roku 1920 bola na základe ministerského výnosu zriadená novobanská 
„meštianka“. Sídlila v budove dnešnej MŠ na Štúrovej ulici, kde boli 3 triedy. 
Po ďalšie dve triedy boli v budove ľudovej školy a v súkromnom dome 
u Biedermana.

90. výročia založenia Novobanského futbalového spolku
Vznikol v roku 1920, jeho predsedom bol Alexander Soos a tajomníkom 
Ferdinand Štaud.

90. výročie narodenia Karola Frka
Akademický maliar a sochár, narodený v meste 24. 11. 1920. Venoval sa 
krajinomaľbe a portrétom. Mnohí z nás si ešte pamätáme reliéfnu výzdobu 
administratívnej budovy bývalého Izomatu, ktorá bola jeho dielom.

80 rokov od dobudovania obecného vodovodu
Budovala ho fi rma Kunz a spol. z Hranic na Morave podľa plánov Františka 
Frka. Stavba bola dokončená  v roku 1930. Rozdiel medzi pôvodným 
rozpočtom a reálnymi nákladmi bol uhradený z krajinského príspevku.

80 rokov od postavenia píly
V roku 1930 postavila fi rma Laufer a Gross v Novej Bani menšiu pílu, 
ktorá zamestnávala niekoľko desiatok našich občanov ako robotníkov či 

povozníkov guľatiny.

80 rokov od pohromy na novobanských ovocinárov
Počas tuhých mrazov v zime roku 1930 ovocinári z Novej Bane a okolitých 
osád prišli o 55,7 % svojich ovocných stromov.

80. výročie založenia školy na Štáloch 
 V škol. roku 1929/30 bola zriadená pobočka pri ľudovej škole v časti Štále. 
Od roku 1930 fungovala ako 5-triedna.

75 rokov od príchodu Valentína Beniaka do Novej Bane
Básnik a prekladateľ pôsobil v našom meste ako notár v rokoch 1935 – 1939. 
Napísal básne venované mestu – Novobanské zvony, Staré banské mesto.

75 rokov od dokončenia budovy okresného úradu
V roku 1935 bola po piatich rokoch dokončená stavba budovy Okresného 
úradu v Novej Bani (dnešná budova Gymnázia F. Švantnera). Práce 
realizovala fi rma Oskara Laufera z Levíc s nákladom 1 188 529 korún. Mesto 
prispelo pozemkom a stavebným materiálom v hodnote 200 000 korún.

70 rokov od začatia stavby budovy Mestského úradu v Novej Bani
Na mieste, kde v roku 1939 bola zbúraná stará prístavba historickej radnice, 
v roku 1940 začala nitrianska fi rma Alojza Bociana stavať Obecný dom 
s nákladom 700 000 korún. Dokončený bol o rok neskôr.

70. výročie zriadenia detského domova
V roku 1940 bol v Kraftovskom dome (kde sídli dodnes) zriadený okresný 
detský domov. Nová Baňa poskytla na adaptačné práce 12 000 korún 
s podmienkou, že tu budú prednostne umiestňované deti z Novej Bane.

65. výročie oslobodenia mesta
 Nová Baňa bola oslobodená dňa 29. marca 1945.

65 rokov od príchodu Františka Švantnera do Novej Bane a 60. výročie 
jeho úmrtia
Významný predstaviteľ slovenskej lyrizovanej prózy, autor množstva 
prozaických diel učil na tunajšej meštianskej škole v rokoch 1945 - 1947. 
Umrel v Prahe v roku 1950.

60 rokov autobusovej linky Nová Baňa – Veľká Lehota
22. mája 1950 bola spustená autobusová doprava na tejto trase, čím získali 
spojenie s mestom nielen obyvatelia Veľkej Lehoty, ale aj Starej Huty 
a Bukoviny.

50 rokov od spustenia novobanskej nemocnice do prevádzky
Objekt vtedajšieho Okresného ústavu národného zdravia bol odovzdaný 
30. 12. 1959. V priebehu roka 1960 boli spustené do prevádzky všetky 
ambulantné služby a posudková služba, lôžkové gynekologicko-pôrodnícke 
oddelenie, ďalej detské lôžkové oddelenie. Ostatné oddelenia boli 
sprevádzkované postupne do roku 1966.

50. výročie prvých maturitných skúšok 
V roku 1960 sa uskutočnili prvé maturitné skúšky na Jedenásťročnej strednej 
škole v Novej Bani. Počet prvých maturantov bol 35.

50 rokov od vzniku osvetovej besedy
V roku 1960 bola založená aj osvetová beseda, z ktorej vznikla neskôr 
Mestská osvetová beseda, potom mestské kultúrne stredisko s pobočkami 
na Štáloch a Bukovine.

50 rokov od zrušenia Novobanského okresu
Nová Baňa v roku 1960 prestala byť sídlom okresu.

Pracovníci Pohronského múzea
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K Vianociam patrí betlehem...

Pohronské múzeum, Nová Baňa
Betlehem s Ježiškom  

symbolizuje prekrásnu 
chvíľu, keď sa tichým zimným 
večerom spod okien nesie  
pieseň Tichá noc, svätá 
noc...

Zvyk robiť jasličky 
v kostoloch a v domoch 
zaviedol sv. František z Assisi 
v roku 1223. Betlehemy 
sa zhotovovali z rôznych 
materiálov a ich význam 
pozná takmer celý svet.

Komorne ladená výstava 
K Vianociam patrí betlehem je 
ukážkou rezbárskeho umenia 

ľudových umelcov z Novej Bane a okolia a ich diela patria medzi 
skvosty Pohronského múzea.

A hoci každý z betlehemov je iný — s maštaľkou či bez nej 
— predstavuje malé Jezuliatko, Máriu a Jozefa, osla a vola, ovečky 
či psíka, pastierov, kráľov s ich pokladmi, anjela — predsa je každý 
jedinečný...

V každom vystružlikanom detaile poznáme zručnosť rezbára, jeho 
pohľad na skromný dar, ktorý dokáže rozjasniť naše oči zábleskom 
radosti a vďaky. Možno aj práve preto sú betlehemy pre nás také 
príťažlivé a možno práve preto ešte viacej obdivujeme ich krásu 
a takmer umeleckú dokonalosť...

Helena Hudecová, Pohronské múzeum, Nová Baňa

14. december 2009 — 29. január 2010

POUŽÍVATE VO SVOJEJ PREVÁDZKE HUDOBNÝ AUTOMAT?

PRE POUŽÍVATEĽOV HUDOBNÝCH DIEL 
PROSTREDNÍCTVOM 

HUDOBNÝCH AUTOMATOV (JUKEBOXOV)

Hudobné diela sú majetkom ich tvorcov — skladateľov, textárov, 
preto s nimi nemožno nakladať bez ich súhlasu (stanovené platným 
Autorským zákonom, §17,18). Slovenský ochranný zväz autorský 
(SOZA) je organizácia kolektívnej správy práv, ktorá  chráni majetkové 
práva domácich aj zahraničných autorov a vydavateľov hudobných 
diel, uzatvára licenčné zmluvy s používateľmi hudobných diel, na 
základe ktorých získavajú oprávnenie hudobné diela použiť. Vyberá 
autorské odmeny a rozdeľuje ich oprávneným vlastníkom práv (§40, §81 
Autorského zákona).

AKÉ SÚ POVINNOSTI MAJITEĽA A PREVÁDZKOVATEĽA 
HUDOBNÉHO AUTOMATU?

Majiteľ, resp. prevádzkovateľ (ďalej len prevádzkovateľ) hudobných 
automatov (ďalej len HA) je povinný uzavrieť so SOZA Hromadnú 
licenčnú zmluvu (ďalej len zmluva), na základe ktorej získa licenciu na ich 
prevádzku. Prílohou zmluvy je Žiadosť o pridelenie licenčných  známok 
na jednotlivé HA. Prevádzkovateľ je povinný požiadať SOZA o vydanie 
licenčnej známky na každý nový HA najmenej 10 dní pred začatím 
ich verejnej prevádzky, a to k 1. alebo k 15. dňu v mesiaci. Uvedená 
lehota je nevyhnutná na spracovanie a doručenie licenčných známok 
prevádzkovateľovi. Licenčné známky vydá SOZA bezplatne. 

MUSIA BYŤ VŠETKY HUDOBNÉ AUTOMATY ŠPECIÁLNE 
OZNAČENÉ?

Každý HA umiestnený vo verejnosti prístupnom priestore musí  
byť  označený licenčnou známkou SOZA s nalepeným hologramom a 
registračným číslom.  HA bez licenčnej známky je nelegálny.

Licenčné známky  je prevádzkovateľ povinný umiestniť  na viditeľné 
miesto (napr. vpredu pod krycie sklo alebo plexisklo pri obrazovke, alebo 
u niektorých  typov nalepiť zvonku, alebo na zadnú stenu a ochrániť 
priskrutkovaným plexisklom) a zabezpečiť ich pred poškodením, alebo 
odlepením. Majiteľ, resp. prevádzkovateľ HA je povinný oboznámiť osoby 
zodpovedné za prevádzku  s umiestnením licenčnej známky.

 ČO TREBA ROBIŤ V PRÍPADE, AK SA LICENČNÁ ZNÁMKA 
POŠKODÍ?

Súhlas na používanie hudobných diel sa vzťahuje len na  HA 
s nalepenou  a neporušenou licenčnou známkou s hologramom. Hologram 
je zabezpečený tzv. deštrukčnou vrstvou, ktorá  ho pri pokuse o odlepenie 
z podkladového štítka automaticky znehodnotí. Poškodenú známku  
SOZA neakceptuje za platnú a prevádzkovanie  HA bez platnej známky  sa 
považuje za  nelegálne. Náhradu za poškodenú licenčnú známku SOZA 
vydá na  základe žiadosti až po vrátení pôvodnej poškodenej  licenčnej 
známky,  resp. po zaslaní kópie policajného protokolu o prešetrení škody 
v dôsledku poškodenia alebo  odcudzenia HA. Odcudzená alebo zničená 
licenčná známka aj s príslušným registračným číslom  bude navždy 
vyradená z evidencie.

ČO SA STANE, AK SOZA ZISTÍ, ŽE HUDOBNÝ AUTOMAT JE BEZ 
LICENČNEJ ZNÁMKY?

V tom prípade majiteľ, resp. prevádzkovateľ zaplatí základnú sadzbu 
autorskej odmeny  za všetky neregistrované HA bez licenčnej známky, 
ktoré odhalia  inšpektori alebo orgány činné v trestnom konaní.  

Upozorňujeme, že výroba a prevádzkovanie HA bez licencie SOZA 
a zaplatenia autorských odmien  je nedovoleným nakladaním s dielami 
chránenými Autorským zákonom č. 618/2003 Z. z. Porušovanie 
autorských práv  je sankcionované podľa § 283 Trestného zákona.

Všetky potrebné tlačivá nájdete na www.soza.sk.

SOZA - Licenčný odbor, 
Rastislavova 3,821 08 Bratislava

Tel: 02/  50 20 27 28  
Fax: 02/ 50 20 27 25 

e-mail: jukebox@soza.sk

Svätenie mladého vína

Mladým nazývajú víno tohtoročnej  sezóny ľudia z brandže. Je už 
vykvasené, často (hoci nie vždy) už vyčistené, ale ešte nie je uležané 
a nemá úplne rozvinutú svoju chuť. Je však voňavé a svieže, no najmä 
dlho očakávané.

Teší sa z neho každý pestovateľ viniča, veď je odmenou za jeho 
celoročnú prácu vo vinohrade. 

Dobrým zvykom je mladé víno posvätiť kňazom a tak poďakovať Pánu 
Bohu za úrodu a požehnanie. Pri takejto príležitosti sa stretli pestovatelia 
a priaznivci vína z Tekovskej Breznice a okolia. Mimochodom, 
najsevernejšej vinohradníckej oblasti Slovenska.

Milé podujatie s názvom Svätokatarínske svätenie mladého vína už 
po deviatykrát zorganizovala rodina Rumanová z Tekovskej Breznice. 
Stretnutie otvoril pán Marián Ruman, privítal všetkých a odovzdal slovo 
svojmu synovi Ing. Tiborovi Rumanovi, PhD., odborníkovi v oblasti 
vinárstva, ktorý zaujímavo zhodnotil vinohradnícky rok 2009, pripomenul 
charakter počasia v jednotlivých mesiacoch a jeho vplyv na vinohrady, 
choroby viniča i kvalitu hrozna.

Všeobecne označil sezónu za veľmi priaznivú, cukornatosť hrozna 
sa pohybovala nad 20 stupňov NM  a zdravotný stav bol excelentný, 
vinohradnícky rok 2009 označil  za  veľký ročník červených vín.  Po týchto 
slovách nasledoval obrad posvätenia vína, ktorý vykonal miestny farár 
vdp. Vít Tužinský.

Krátky kultúrny program miestnych speváckych skupín — žien 
i mužov, ako aj novozaloženého chrámového spevokolu obohatil túto 
peknú akciu. A mohlo sa začať degustovať. Vzorky vín z vlastnej úrody 
i z kúpeného hrozna ponúkal každý každému. Vincúri si vymieňali 
skúsenosti, živo diskutovali, ochutnávali.

Na záver usporiadatelia vyhodnotili najlepšie biele a červené víno 
z domácej (breznickej) úrody a najlepšie víno z hrozna kúpeného 
v južnejších oblastiach. Každý odchádzal z tejto milej akcie dobre 
naladený, s novými poznatkami, skúsenosťami i priateľmi...

Preto sa patrí na záver poďakovať celej rodine Rumanovej za 
zavedenie a udržiavanie tejto peknej tradície a šírenie osvety z oblasti 
vinohradníctva aj medzi nami „Severanmi“.

Veríme, že aj naše vína budú z roka na rok kvalitnejšie, chutnejšie 
a život s nimi (v rozumnej miere) zase zdravší a veselší.

Mgr. Natália Kopernická
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Zbierka básní 
Juliany Pallerovej

(pokračovanie na str. 9)

Prvý sviatok vianočný – ľudia v pohode prežívajú vianočné sviatky 
medzi svojimi najbližšími, i keď počasie je skôr aprílové a pod kvapkami 
dažďa zmizol i posledný sneh, voda v potoku nebezpečne stúpla a 
kŕdeľ kačíc vyšiel na breh, aby sa uchránil pred nebezpečným prúdom. 
Odpočívajú, zvykli si na ľudí, ktorí ich kŕmia – sú ozdobou a príkladom 
života človeka s prírodou. Pohľad na ne je prekrásny.

Mladý muž s manželkou a dieťaťom kráča po nábreží. Púšťa 
svojho setera z vôdzky na kŕdeľ oddychujúcich unavených kačíc. Tie v 
poslednej chvíli odlietajú a v ten deň sa už nevrátia.

Hrdina alebo obyčajný chudák? Žiaľ, i takí sú ľudia, mýlia si sídlisko 
s poľovným revírom.

N A    Z A M Y S L E N I E...

-tom-

Na Nový rok o slepačí krok, 

na Tri krále o krok dále a ešte nás 

čakajú Hromnice o hodinu více 

a potom to už pôjde dole z kopca, 

hovorievali naši starí rodičia. Toto 

príslovie vystihuje predlžujúce sa 

dni a to je dobré znamenie pre 

všetkých, čo majú radi svetlo. 

My sme vstúpili do nového roku 

2010 a nedá mi neobzrieť sa späť 

na pár dní pred Vianocami, keď 

svetla ubúdalo a tmy pribúdalo. 

Tento predvianočný čas je ako 

stvorený na oživovanie rôznych 

tradícií a zvyklostí našich predkov. 

Významný bol aj je sviatok 

svätého Mikuláša, pôvodne 

uctievaný pre biskupov zmysel pre 

spravodlivosť a súcit. Tento sviatok 

je očakávaný najmä deťmi. Dnes už 
je veľa rôznych zvykov viažucich 
sa k tomuto dňu. Na Bukovine to 
na Mikuláša v nedeľu 6. decembra 
bolo v duchu dávnych tradícií, čo 
ocenili určite všetci, ktorí prijali 
pozvanie, a tak kroky mnohých 
Bukovinčanov, malých aj veľkých, 
mladých či starších smerovali do 
starej školy, akéhosi stánku kultúry 
pre tunajších obyvateľov. Veľká 
trieda premenená na spoločenskú 
miestnosť s pódiom a oponou 
na ručný pohon bola zaplnená 
očakávaním a tichou vravou 
prítomných. A keď sa za oknami 
jemne zošerilo, na oblohu vystúpila 
prvá hviezda, všetci učinkujúci boli 
na svojich miestach,  napätie sa 
dalo krájať, vtedy vstúpil Mikuláš 
- dôstojný a vážny - program pre 

Tradícia  naživo
všetkých prítomných sa mohol 
začať, richtár síce chýbal, ale pán 
kaplán dobehol na poslednú chvíľu, 
jemu to domáci iste odpustia, hlavné 
bolo, že to stihol. Bukovinčania, 
tentokrát tí najmladší, sa nedali 
zahanbiť - veď zvesť o tom všetkom 
pôjde veľmi ďaleko. Harmonika, 
vinše, hovorené slovo, vážne 
aj humorné, scénky s hlbokou  
myšlienkou o dávaní od tých, čo 
majú málo a sebectve tých, čo 
majú všetkého hojnosť, len srdce 
im chýba, nenechali o úprimnosti 
detského prejavu a detskej duši 
na pochybách nikoho. A tak si 
postupne na scéne vymieňali 
miesta rôzne postavy - pozemské aj 
tie nebeské a malý nesmelý anjelik, 
aj keď akoby nemý v závere, 
vypovedal svojou nevinnosťou 
všetko, čo bolo potrebné. Mikuláš 
povstal a nezostal nič dlžný svojej 
povesti, lebo odmenené boli naozaj 
všetky deti. Ja by som sa chcela 
odmeniť a poďakovať režisérkam 
tohto vydareného mikulášskeho 
stretnutia pani Márii Štulerovej 
a Vierke Hudecovej a, samozrejme, 
všetkým deťom a mladým, ktorí 
vystupovali v programe a potvrdili, 
že  divadelná tradícia na Bukovine 
má svojich pokračovateľov. 
K ďakovaniu sa pripájajú aj 
samotné deti a posielajú ho Jozefovi 
Barniakovi a Jankovi Havranovi 
za záverečné občerstvenie po 
náročnom popoludní, ktoré padlo 
naozaj  na zdravie.

K. Štrbová

V závere minulého roka som sa v Žiari nad Hronom zúčastnila 10. 
ročníka benefi čného koncertu pod názvom Deti deťom. Na koncert ma 
pozvala Juliana Pallerová z Novej Bane.  Aj napriek svojmu hendikepu 
je toto skvelé dievča vždy odhodlané čeliť neľahkým prekážkam, ktoré 
pred ňu život postaví. Ako povedal pri jej predstavovaní moderátor 
večera, redaktor TV Markíza Pavol Bruchala: „Julianka, hoci od detstva 
trpí mozgovou obrnou, neznamená to, že by nevedela zabojovať, aby 
dokázala sebe a možno aj ostatným, že vie žiť plnohodnotný život.“ 

V súčasnosti 
je dvadsaťročná 
J u l i a n a 
študentkou  UKF  
v Nitre, kde na 
Filozofi ckej fakulte 
študuje slovenský 
jazyk a literatúru.  
Už niekoľko 
rokov sa venuje 
vlastnej literárnej 
tvorbe a práve 
na benefi čnom 
k o n c e r t e 
s l á v n o s t n e 
uviedli do života 
jej prvú zbierku 
pod názvom 
Básne. Osobne 
ju cestovinovými 
p í s m e n k a m i 
„pokrstil“ primátor 
Žiaru nad Hronom 
Ivan Černaj, ktorý pri tejto príležitosti povedal: „Som veľmi šťastný, že 
sa nám podarilo vydať túto nádhernú zbierku básní a naplniť tak sľub, 
ktorý sme si dali už dávnejšie. Julianka má obrovské srdce a neuveriteľne 
veľkú dušu, ktorú jej môže každý z nás len závidieť.“ Po týchto slovách 
primátor niekoľko veršov z básne Duša človeka zarecitoval. Slávnostnú 
chvíľu spoločne s mladou autorkou prežívali diváci v sále a obrovským 
potleskom ocenili nielen jej talent, ale najmä obdivuhodnú životnú silu. 
Všetci spoločne sme Juliane zaželali, aby naďalej úspešne rozvíjala svoju 
tvorivú múzu a aby sa jej podarilo naplniť vytúžený sen – písať knihy.   
Prvá zbierka básní je dozaista malým krôčikom k tomuto cieľu. Držíme ti 
palce, Juliana! 

 Vanda Prandorfyová

 w Primátor Žiaru nad Hronom Ivan Černaj 
a moderátor Pavol Bruchala s autorkou básní 
Julianou Pallerovou.

Silvestrovské plávanie             

V réžii diaľkoplavca Ivana 
Gazdíka sa 31. decembra na Brehoch 
konalo Silvestrovské plávanie.  Kým 
po prvý raz sa pred štyrmi rokmi 
Ivan posledný deň v roku do vody 
ponoril sám, z roka na rok je o túto 
akciu väčší záujem. Tento rok sa do 
trojstupňovej vody v Hrone odvážilo 
vstúpiť 15 plavcov a ďalším bol 
vodník Čochtan (Maťko Mikuška), 
ktorý na celý priebeh plavby dohliadal. 
Zaplávať si prišli nielen členovia 
klubu Ľadové medvede, ale odvahu 
nabrali aj otužilci z Brehov, Novej 
Bane, Žarnovice, Hornej Ždane atď. 
Na úvod nechýbali vianočné koledy 
– na harmonike hrala Marta Urdová, 
ktorá tu bola, mimochodom, jedinou 
ženou odhodlanou plávať v Hrone, 

 w Vodník Čochtan sa tešil, 
že Ivan Gazdík neuviazol vo 
vodách kanála La Manche a 
doplával späť do Hrona.

v Hrone 
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POZÝVA
Prvé krôčky s anglickým jazykom pre detičky 

i mamičky — stretnutia v anglickom jazyku vždy v pondelok o 16.00 
hod., s novým programom Hocus – Lotus začíname 11. 1. 2010, 
permanentka/12 hodín (1hod./30 min.) /10 €.

MAMIČKA, ZACVIČ SI — každý pondelok o 17.00 hod. v materskom 
centre. Nechajte stres za dverami a športujte s nami v dobrej nálade. 
Deti môžu cvičiť s nami alebo sa pohrať v herni. Poplatok za 
cvičenie: 1 €/hod.

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY a oteckov — 
jednorazová individuálna psychická a fyzická príprava na 
pôrod s pôrodnou asistentkou. Témy: 1. príznaky pôrodu; 2. jednotlivé 
pôrodné doby; 3. nácvik dýchania; 4. nácvik tlačenia; 5. popôrodné 
obdobie + dojčenie. Termín prednášky v rozsahu 80  — 90 min.  si 
môžete dohodnúť na t. č.: 0907/569 153. Prípravu je vhodné absolvovať 
od 30. týždňa/ cena 15 €. 

TVORIVÉ DIELNE PRE NAJMENŠÍCH — každý štvrtok od 10:00 
do 12:00 hod. Príďte si pocvičiť pršteky a fantáziu, lepíme, maľujeme, 
navliekame, odtláčame, striháme. Náročnosť je primeraná veku 
prítomných detí. 

Ponúkame možnosť využívať INTERNET a tlačiareň za symbolické 
ceny. Využite možnosť pripojenia, kým sa vaše deti hrajú.

V mesiaci JANUÁR bude v MC Gašparko vždy počas otváracích hodín 
prebiehať BURZA detských karnevalových kostýmov. Ak chcete 
kostým predať alebo kúpiť, zastavte sa u nás! 

Pozývame všetky deti na karneval, ktorý sa uskutoční 4. 2. 2010 
o 16.30 hod. v materskom centre; vstupné 1 €/rodina.

ĎAKUJE:
- študentkám oktávy 
GFŠ — Veronike, Liane 
a Zuzke za pomoc pri 
príprave mikulášskeho 
večierka v MC Gašparko
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MATERSKÉ CENTRUM

@

JANUÁR, FEBRUÁR

PRÍĎTE MEDZI 
NÁS !!!

MC Gašparko, Nábrežná 2, 
Nová Baňa, sídlime v MŠ

Fénixáci  v predvianočnej 
Bratislave

Cieľom posledného vlastivedno–turistického  podujatia v tomto 
roku, ktoré pre svojich členov pripravila Územná správna rada DO Fénix 
v Novej Bani, bola návšteva predvianočnej Bratislavy.

Program začal nákupmi na vianočných trhoch v Inchebe. Prechádzkou 
ponad rieku Dunaj po Moste SNP sme prešli do Bibiány /Medzinárodný 
dom detí/, kde deti zaujali aktivity s vianočnou tematikou. Prekvapením  
pre všetkých bolo oznámenie, že nás čakajú v televízii Markíza. 
Sprevádzala nás redaktorka Lampárne Radka Rusňáková. Prezreli 
sme si redakciu spravodajstva, priestory, odkiaľ sa vysielajú Televízne 
noviny, Teleráno a Refl ex. Stretli sme sa s redaktormi /N. Babincová, 
Ľ. Pilcová, M. Krajčovič, D. Kleinová, I. Rudolf, G. Grendel/. Ochotne 
sa s nami porozprávali a venovali nám svoje podpisy. Náš program 
končil na Hlavnom námestí, kde pokračovali vianočné trhy sprevádzané 
vystúpením folklórnych súborov. S Bratislavou sme sa rozlúčili pohľadom 
na  pekne vysvietený prezidentský palác.

Všetci sme boli veľmi spokojní s návštevou Bratislavy a s programom, 
ktorí pripravili teta Zuzka a ujo Jozef Rusňákovci. Cestou domov  nás 
čakala v autobuse tradičná tombola. Podujatie sa uskutočnilo za fi nančnej 
podpory MsÚ v Novej Bani. Zažili sme opäť príjemné chvíle s Fénixom 
a už teraz sa tešíme na ďalšie podujatia v roku 2010.

Fénixáci, foto: J. Rusňák 

(dokončenie zo str. 8)

Foto: -gašparko-

na husliach zahral Peter Vida.  
Po odspievaní klubovej hymny sa 
otužilci v tzv. Krútňave (tréningový 
areál Ivana Gazdíka) ponorili 
do Hrona a s odvahou plávali 
povzbudzovaní skandujúcimi 
divákmi. V cieli ich čakal vodník 
Čochtan, s ktorým sa všetci 

spoločne odfotografovali na 
pamiatku a ešte sa trošku 
povyvaľovali na zasneženom 
brehu Hrona. Na záver sa všetci 
spoločne stretli v reštaurácii na 
futbalovom štadióne, kde Ivan 
Gadzík odovzdal plavcom diplomy 
za účasť. O dobré občerstvenie sa 

sponzorsky postaral 
Róbert Brodziansky 
-  zabezpečil 
výbornú držkovú 
polievku, pagáčikmi 
a niečím na zapitie 
prispel Miroslav 
Laurinc.  O rok 
sa môžeme tešiť 
už na piaty ročník 
S i l ves t rovského 
plávania na 
Brehoch.

Text a foto:-vap-

Silvestrovské plávanie             
v Hrone 
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tvorivých dielní, 
ktorí sa dôsledne 
pripravili na svoju 
úlohu, nezištne 
obetovali svoj 
voľný čas, 
poskytli svoje 
p r a c o v n é 
náradie, mnohí 
zasponzorovali 
s p o t r e b n ý 
m a t e r i á l . 
V e d ú c i m i 
tvorivých dielní 
boli: pani Kasanová z Tekovskej Breznice

 (práca so šúpolím, vianočné piesne), pani Volfová, pani Bohdalová  
(pečenie a zdobenie medovníkov), pani Michalovská, pán Káder (pečenie 
oblátok), pán Fiala z Brehov (hrnčiarstvo), pani Konečná (výroba 
drôtených ozdôb), pani Kováčová  (výroba vianočných pohľadníc),  pán 
Mištík (rezbárstvo),  pán Škvarka (výroba betlehemu). Prajeme si, aby sa 
tvorivé dielne stali tradíciou.

Pred Vianocami naši žiaci zo školského klubu detí navštívili  Domov 
dôchodcov v Novej Bani a predviedli program s vianočnou tematikou,  
obyvateľom domova odovzdali  pekne vyzdobené medovníky.

Učitelia sa  pred Vianocami stretli v priestoroch pastoračného centra 
so svojimi bývalými kolegami — dôchodcami pri spoločnom obede, žiaci 
predviedli krátky program a potom sme strávili spolu pár pekných chvíľ.

25. decembra býva každoročne vo farskom kostole Jasličková 
pobožnosť. Na tohtoročnej  vystúpili žiaci z divadelného krúžku pod 
vedením sestry Samuely a Ing. Martiny Abrahámovej.  O hudobnú stránku 
sa postarali vybraní žiaci 6. — 9. roč. ktorí pred Vianocami koledovali vo 
všetkých triedach.

Oznamujeme, že dňa 6. februára 2010 sa bude konať v priestoroch 
Centra voľného času v Novej Bani 6. ples rodičov a priateľov cirkevnej 
školy. Do tanca bude hrať Ľudovít Kašuba ml. Srdečne vás pozývame. 
Záujemcovia sa môžu hlásiť u M. Solčanovej v ZŠ sv. Alžbety.

Chceme popriať všetkým čitateľom Novobanských novín požehnaný 
nový rok 2010, hodne zdravia a hlavne pokoja v rodinách i na 
pracoviskách v tomto čoraz viac uponáhľanom svete. 

Text: M. Solčanová
Foto: Júlia Hrmová
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Čo nového v ZŠ sv. Alžbety

JANUÁR 2010

Žiaci 9. ročníka sa zúčastnili  celoslovenského cvičného testovania 
zo slovenského jazyka a matematiky pod názvom Komparo 2009. Je 
to príprava na Monitor, ktorého výsledky sa zohľadňujú pri prijímaní 
žiakov na stredné školy. Komparo i Monitor sú ukazovateľom, podľa 
ktorého možno porovnávať úroveň škôl v rámci celého Slovenska. Zo 
slovenského jazyka dosiahlo horšiu úroveň 95, 7 % škôl a z matematiky 
bolo za nami 90,9 % škôl. Žiakov pripravovali Mgr. Gabriela Budinská 
a Mgr. Andrej Šmondrk. Poďakovanie patrí i predchádzajúcej vyučujúcej  
slovenského jazyka Mgr. Danke Moškovej.

V Banskej Bystrici sa konalo krajské kolo v prednese kresťanskej 
poézie a prózy pod názvom „ ... a Slovo bolo u Boha“. Dosiahli sme 
vynikajúci výsledok. Zvíťazili sme v troch kategóriách zo štyroch.  Do 
celoslovenského kola postupujú z prvého miesta: Matej Gregor 

(3. roč.), Ema Štullerová (3. roč.) a Bernadeta Šuhajdová (8. roč.). Na 
druhom mieste sa umiestnil v tejto súťaži Marek Kocian (6. roč.). Žiakov 
pripravovala na súťaž pani riaditeľka Mgr. Sidónia Kureková. 

Ďakujeme všetkým žiakom  za vzornú reprezentáciu školy aj ich 
vyučujúcim, ktorí ich pripravovali.

Vydali sme nové číslo školského časopisu Svetielko pod vedením 
Mgr. Andreja Šmondrka. Časopis si záujemcovia môžu zakúpiť v škole 
alebo vo farskom kostole.

Žiaci 1. — 5. ročníka 
spoločne oslávili svätého 
Mikuláša. Program pre 
nich pripravili 

starší žiaci zo 6. 
— 9. ročníka a zmysel 
pre humor preukázal 
aj pán učiteľ Mgr. 
Branislav Pirháč, ktorý 
sa predstavil v úlohe 
nezbedného žiaka — 
poškoláka Mirka. Mladší 
žiaci dostali balíčky so 
sladkými dobrotami 
od Mikuláša a tí starší 
od svojich triednych 
učiteľov. 

V  d e c e m b r i 
vyučujúci na druhom 

stupni  pripravili pre žiakov 5. — 9. roč.  projektový deň pod názvom 
Vianočné tvorivé dielne. Program začal v Kostole svätej Alžbety 
adventným zamyslením,  pripravila ho sestra Františka. Potom sa žiaci 
presunuli do školy, kde sa rozdelili do menších skupín po 12 a učili sa  
piecť a zdobiť medovníky, vyrábať netradičné vianočné pohľadnice, 
bábiky a anjelov zo šúpolia, vyrábať ozdoby z drôtu, piecť slané i sladké 
vianočné oblátky, vyrábať hrnčiarske výrobky a priučili sa i rezbárstvu. 
Každý žiak sa zúčastnil  dvoch aktivít, ktoré trvali  90 minút. Hotové výrobky 
sú vystavené vo vestibule školy. Žiaci si pod vedením  a s pomocou pána 
školníka Jozefa Škvarku vyrobili betlehem. Veľká vďaka patrí vedúcim 

 w Vianočné tvorivé dielne v ZŠ sv. Alžbety.

 w Vianočné tvorivé dielne v ZŠ sv. Alžbety.

ZŠ sv. Alžbety oznamuje,
že zápis do 1. ročníka sa uskutoční

18. a 19. januára 2010
v čase od 13.00 — 16.30 hod. v priestoroch školy.

K zápisu je potrebný rodný list dieťaťa.
Tešíme sa na Vás!

Vianoce sú sviatky pre všetkých ľudí, keď majú ľudia k sebe trochu 
bližšie, celá rodina sa spolu teší pri vianočnom stromčeku. Aj my 
v školskom klube detí sme jedna rodina. V divadelnom krúžku sme sa 
rozhodli, že si pred vianočnými prázdninami zaspievame, zavinšujeme, 
teda pôjdeme koledovať.

Naša prvá cesta viedla do domova dôchodcov, najmenší prváci 
občanov pozdravili scénkou o hviezdach. Dievčence z 9. A triedy 
zaspievali vianočné koledy. V očiach detí a našich občanov padali slzy od 
radosti. V závere sme všetkým odovzdali vianočné pozdravy. Z DD naša 
cesta smerovala do MŠ na Štúrovej ulici, deti sa tešili, že môžu vystúpiť 
pre pani učiteľky, ktoré ich voľakedy učili. Účinkujúcim počas vystúpenia 
sladká odmena nechýbala (medovníky, džúsiky, keksíky).  Počas nášho 
koledovania sme navštívili pani primátorku Mgr. Mihálikovú a pracovníkov 
mestského úradu. Spoločne sme si zaspievali našu koledu Tichá noc. 
Pani primátorka sa deťom srdečne poďakovala a popriala im vianočné 
prázdniny a veľa snehu. V tento deň zlatý klinec nášho programu bola 
návšteva našich kuchárok, vedúcej jedálne, ktorým sme zaspievali, 
zavinšovali.

D r u h ý 
deň nášho 
k o l e d o v a n i a 
s m e r o v a l 
do našej 
najväčšej MŠ 
na Nábrežnej 
ulici. Prostredie 
v škôlke bolo 
veľmi príjemné, 
s prekrásnou 
v i a n o č n o u 
v ý z d o b o u . 
Deti sa rozospievali pod vedením žiačky Klaudie Varádyiovej, ktorá 
sprevádzala sólo na gitare. Pani učiteľky a detičky boli úžasné publikum. 
Veľmi ťažko sa nám s nimi lúčilo, bol to nezabudnuteľný zážitok.

Záver nášho koledovania sme ukončili v MŠ Kalvárskej, deti mali 
pre nás pripravený tiež pekný vianočný program s tancami, veršami. 
Bolo vidieť tiež obetavú prácu učiteliek s detičkami v MŠ zameranú na 
Vianoce. Koledníci ZŠ Jána Zemana zažili veľký úspech a mali pocit 
z dobre vykonanej práce.

Text a foto: vychovávateľka Blažena Miháliková, ZŠ J. Zemana

Vianoční koledníci ZŠ J. Zemana
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Imatrikulácia v školskom klube

Jablkové, hruškové či 
orechové hody majú v našom 
školskom klube detí tradíciu. Je 
to popoludnie plné zábavy, súťaží 
spojené s ochutnávaním týchto 
vitamínov.

Trochu inak to však bolo v tomto 
školskom roku. Celý september až 
november sme „tajne“ so staršími 

žiakmi v oddelení pripravovali pre 
prvákov imatrikulačnú slávnosť.

Až nastal deň D plný 
očakávania. Novoprijatých prvákov 
bolo treba aj prijať do žiackeho 
cechu. Pani vychovávateľky 
vyrobili papierové uši pre všetkých 
40 prvákov. Boli to zajačie ušiská, 
lebo zajačiky sú veľmi zvedavé...  
a vstúpili sme do triedy.

SOM KAMARÁT — BUĎ 
KAMARÁT bolo heslo, ktoré 
vyriekol starší žiak pri každom 
prvákovi a zastrihol mu do 
papierového ucha. Potom 
vychovávateľky obrovským 
trojuholníkom pasovali prvákov do 
školského klubu detí. Podaním ruky 
patrili medzi nás. So zaviazanými 

očami ochutnávali deti pochúťky 
jesenných plodov (jablko, hruška, 
orech). Čo ješ? Niektorým sa aj 
nepodarilo uhádnuť, preto sme im 
zastrihli aj druhé ucho.

Až prišiel k záhade: kocka 
cukru s citrónom. Aký je školský 
chlebíček? Kyslý — sladký.

Prváci dostali o prijatí do ŠKD 
pamätný list 
— certifi kát 
so svojimi 
povinnosťami.

Predstavili 
sa nám 
so svojím 
k u l t ú r n y m 
p rog ramom, 
p o p o l u d n i e 
bolo plné 
r a d o s t i , 
s m i e c h u , 
z á b a v y 
a  h o d o v ý c h 
vitamínov.

Podujatie bolo vydarené 
a starší žiaci kládli otázku: A pre 
nás ste prečo nevymysleli takúto 
slávnosť, keď sme boli prváci?

Možno sme dali pevný 
základný kameň ďalšej tradícii 
v našej škole a klube detí. Dôležitý 
zámer bol aj v tom, aby si deti 
uvedomili a zapamätali názov 
ŠKOLSKÝ KLUB DETÍ. Každému 
je najbližší názov družina, 
družinári. Je zakorenený. Na 
názve naozaj nezáleží, ale na tom, 
ako dieťa prežíva chvíle u nás, 
ako nás vnímajú rodičia a široká 
verejnosť.

Text a foto: vychovávateľka 
ŠKD Blažena Miháliková

ZŠ Jána Zemana

Mikuláš v ZŠ Jána 
Zemana v Novej Bani

Mikuláš, ako 
každý rok, aj teraz 
prišiel do ZŠ Jána 
Zemana. Žiaci ho 
privítali s veľkou 
radosťou. Niekde 
sa objavili aj 
slzičky, keď začali 
šantiť nezbední 
čerti. Anjelik dal 
všetko do poriadku 
a vyčaril úsmev na 
všetkých tvárach, 
keď začal rozdávať 
výborné sladkosti. 
Niektorí žiaci povedali s radosťou 
aj básničky alebo zaspievali.

O rôzne dobroty sa postarali 
aj tety kuchárky, ktoré v pekných 
mikulášskych čiapkach tiež 
rozdávali pri obede balíčky so 
sladkosťami a ovocím.

Keď potešil Mikuláš so 

Šaliansky Maťko v ZŠ J. Zemana
V ZŠ J. Zemana sa dňa 17. 12. 2009 konal 17. ročník Šalianskeho 

Maťka, ktorého sa zúčastnilo 13 súťažiacich žiakov. Deti sa predstavili 
pútavými prednesmi ľubovoľnej slovenskej povesti. Ich výbery boli veľmi 
pestré, a tak všetkým prítomným priniesli príjemný umelecký zážitok. 
Žiaci boli rozdelení 
do troch kategórií 
podľa ročníkov, a to 
I. kategória (žiaci 2. 
– 3.  ročníka ZŠ), II. 
kategória (žiaci 4. 
– 5. ročníka ZŠ), III. 
kategória (žiaci 6. 
– 7. ročníka). Porota 
mala nesmierne 
ťažké rozhodovanie, 
pretože úroveň 
prípravy žiakov 
bola vysoká. V I. 
kategórii sa stal 
víťazom Martin Papánek – žiak 3. A, v II. kategórii sa stala víťazkou 
Petronela Horniaková – žiačka 5. A a v III. kategórii zvíťazila Martina 
Rákoczyová – žiačka 7. B. Ich odmenou bol diplom a srdečný potlesk. 
Víťazi jednotlivých kategórií budú reprezentovať našu školu aj 
v obvodnom kole, tak im držme palce. 

Text: vyučujúce slovenského jazyka
Foto: -škola-

svojou partiou našich žiakov, išiel 
navštíviť aj materskú školu pri 
cintoríne. Detičky sa veľmi potešili 
a zarecitovali mu milé básničky, 
ktoré sa páčili aj čertíkom, tak 
ich veľmi nepokúšali svojou 
nezbednosťou.

O toto milé podujatie pre 
mladších spolužiakov sa postaralo 

8 našich šikovných 
deviatakov: Alžbeta 
Hakeľová, Veronika 
Pilčíková, Iveta 
Kravcová, Miloš 
Danko (na foto), 
Kristína Oslancová, 
Natália Valachová, 
Filip Sabo, Samuel 
Šmikniar.

Text a foto: 
Mgr. J. Holá

Tradičné vianočné trhy v ZŠ 
Jána Zemana
Slávnostná  vianočná atmosféra v našej škole vyvrcholila 17. a 18. 
decembra  vianočnými trhmi. Krásne vyzdobená klubovňa, na stoloch 
pestré množstvo vianočných ozdôb, rozličných  výrobkov — hotových  
umeleckých diel! Tieto diela vytvárali šikovní tvoriví žiaci už od 
novembra pod vedením vyučujúcich na  hodinách výtvarnej, etickej 
a technickej výchovy. Výrobky aranžovali, určili im cenu, sami ich 
predávali spolužiakom, a tak si v praxi overovali vedomosti — tovar, 

c e n a , 
p o n u k a , 
d o p y t , 
trh, akcia, 
p r í j e m , 
výdaj – 
získané na 
hod inách  
občianskej 
výchovy.

Mgr. Zdenka  Vénová
Foto: PaedDr. Mariana Maslenová 



so študentmi študijných a učebných odborov pripravili pre návštevníkov 
ukážky slávnostného stolovania s tematikou Vianoce a Silvester. Na 
stoloch boli pripravené rôzne špeciality a vianočné pečivo na pohostenie 
prítomných. Každého určite zaujal i spôsob, akým boli upravené 
prezentačné stoly. Jedlo lákalo svojím servírovaním. 

V multimediálnej učebni prebiehali prezentácie z odborných 
predmetov  aplikovaná ekonómia, manažment osobných fi nancií, 
podnikanie v cestovnom ruchu, ako aj prezentácie cvičných fi riem 
a programov JASR.

Študenti prakticky predvádzali činnosť v cvičných fi rmách GASTRO 
NB a KEEP SMILING, s. r. o.  a  simulovali prácu v cestovnej kancelárii 
ORION SOŠ, ktorá bola založená v rámci predmetu podnikanie 
v cestovnom ruchu a prezentuje mikroregión Nová Baňa a okolie. 

V jazykovom laboratóriu sa prostredníctvom študentov  a vyučujúcich 
prezentovali programy týkajúce sa vyučovania predmetov anglický jazyk  
a nemecký jazyk. V odborných učebniach anglického a nemeckého 
jazyka sa návštevníci oboznámili s knihami a materiálmi, s ktorými sa 
pracuje na vyučovaní.

Dúfame, že návštevníci školy boli spokojní s prezentáciou 
a sprievodnými 
akciami, ktoré 
vyučujúci, majstri 
odborného výcviku 
a študenti pripravili. 
Už teraz sa tešíme, 
že niektorých z nich 
privítame v budúcom 
školskom roku 
v priestoroch našej 
školy.

Ing. Anastázia 
Mádelová, 
výchovná 

poradkyňa školy
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Deň školy v SOŠ obchodu a služieb v Novej Bani
SOŠ obchodu a služieb v Novej Bani usporiadala dňa 4. 12. 2009 

Deň školy. 
Naše pozvanie prijali aj zástupcovia banskobystrického VÚC Ing. 

Miroslav Martiš, vedúci odboru vzdelávania a ľudských zdrojov, Mgr. 
Janka Slačková, vedúca oddelenia školstva a Ing. Stanislav Riša, 
odborný referent oddelenia školstva. 

V tento deň sme v priestoroch našej školy privítali 98 návštevníkov, 
ktorí mali možnosť nahliadnuť do všetkých odborných učební, ktoré 
vďaka našim žiakom a vyučujúcim dýchali vianočnou atmosférou. 

Výchovná poradkyňa školy Ing. Anastázia Mádelová privítala 
návštevníkov v jedálni školy, kde sa Deň školy začínal prezentáciou 
študijných a učebných odborov, ktoré naša škola ponúka v rámci 
výchovno-vzdelávacieho procesu. 

Po prezentácii mohli návštevníci získať od výchovnej poradkyne 
informácie, ktoré ich zaujímali. Pýtali sa na  teoretické a praktické 
vyučovanie v škole,  zahraničnú prax, možnosti štúdia v študijných 
odboroch: škola podnikania, obchod a podnikanie — blok obchodu 
a blok cestovného ruchu, kuchár, opatrovateľka — nový odbor v šk. r. 
2010/2011

- v učebných odboroch —   kuchár, hostinský, hostinská, čašník, 
servírka — nový odbor v šk. r. 2010/2011, predavač — nový odbor v šk. r. 
2010/2011, mechanik, opravár — stroje a zariadenia, nový odbor v šk. r. 
2010/2011, mechanik, opravár – stroje a zariadenia v poľnohospodárstve, 
nový odbor v šk. r. 2010/2011, agromechanizátor, opravár, umelecký 
kováč a zámočník — nový odbor v šk. r. 2010/2011, pracovník pre 
záhradnú tvorbu, zeleň a služby

- v nadstavbovom štúdiu — spoločné stravovanie, 
poľnohospodárstvo, prevádzka obchodu, vnútorný obchod — nový odbor 
v šk. r. 2010/2011

S priestormi a učebňami školy oboznámili návštevníkov vybraní žiaci, 
ktorí im sprostredkovali prehliadku školy s doplňujúcimi informáciami 
o chode školy. 

Hneď na úvod prehliadky každého určite zaujala prezentácia 
z odbornej praxe našich študentov. Majstri odborného výcviku spoločne Foto: -škola-

12. medzinárodný veľtrh cvičných fi riem – 1. miesto pre 
KEEP SMILING, s. r. o., cvičnú fi rmu pri SOŠ v Novej Bani

Európsky rok kreativity a inovácií 2009 má naštartovať tvorivosť 
a rozvoj osobných, odborných, podnikateľských a spoločenských 
zručností mladých ľudí v európskom priestore. Ide najmä o zvyšovanie 
informovanosti o význame tvorivosti, inovácie a rozvoja podnikateľských 
zručností pre osobný rozvoj jednotlivca, ako aj pre hospodársky rast 
a zamestnanosť. Cvičná fi rma ako vyučovací predmet sa vyučuje 
v stredných odborných školách ekonomického zamerania od roku 1992. 
Od založenia Slovenského centra cvičných fi riem na Štátnom inštitúte 
odborného vzdelávania v januári 1998 sa ich počet zvýšil z 35 na 634. 
Cvičné fi rmy sa zakladajú predovšetkým ako náhrada reálnej praxe a 
poskytujú prípravu žiakov na budúce pôsobenie v zamestnaní. 

Cvičná fi rma zlepšuje u žiakov schopnosť využívať odborné teoretické 
vedomosti v praxi a rozvíja podnikateľské zručnosti – schopnosť pracovať 
v tíme, schopnosť komunikovať, schopnosť tvorivo riešiť problémy, 
rozhodovať, robiť závery, kriticky a samostatne myslieť a rozvíjať 

najnovšie informačné technológie. 
Študenti 3. B triedy Strednej odbornej školy obchodu a služieb v 

Novej Bani študujúci v odbore škola podnikania, v rámci možností, 
ktoré im  škola poskytuje,  sa zapojili do projektu Cvičná fi rma, v 
rámci ktorého  si založili vlastnú fi rmu s názvom Keep Smiling, s. r. 
o., ktorá sa zaoberá činnosťou cestovnej kancelárie, organizáciou 
kultúrnych a spoločenských podujatí a sprostredkovateľskou činnosťou.
V rámci svojej činnosti ponúka fi rma zákazníkom nové možnosti, pričom 
sa drží svojho sloganu 

... v živote vždy s úsmevom ...
... in life keep smiling ...

Vizitkou dobrej spoločnosti je spokojný zákazník a to by mal byť  
prvoradý cieľ každej fi rmy. 

S činnosťou našej fi rmy KEEP SMILING ste sa mohli doteraz 
stretnúť na regionálnej úrovni. Zúčastnili sme sa vianočných trhov 2008 
v Novej Bani a vianočných trhov 2008 a Mikuláša v Rudne nad Hronom, 
veľkonočných trhov 2009 v Novej Bani, novobanského jarmoku, Dňa 
otvorených dverí SOŠ a pod. 

V rámci Cvičnej fi rmy sme spracovali žiadosť o grant Škola praxou do 
Nadácie Slovenskej sporiteľne, ktorá našu snahu ocenila a uvedený grant 
nám poskytla ako jednej z 12 škôl na Slovensku. Touto cestou by sme 
zároveň chceli vyjadriť vďaku Nadácii Slovenskej sporiteľne.

Ďakujeme.

Aj vďaka tomuto grantu sme sa mohli zúčastniť 12. Medzinárodného 
veľtrhu cvičných fi riem, ktorý sa uskutočnil v Bratislave v dňoch 7. - 10. 
12. 2009, kde sme sa pokúsili získané poznatky uplatniť. 

Účasť na tomto veľtrhu je náročná predovšetkým z hľadiska prípravy 
prezentácie fi rmy. Študenti museli vypracovať vlastný katalóg, v ktorom 
spropagovali aj náš región. Museli si pripraviť prezentáciu fi rmy a 

(pokračovanie na str. 13)Foto: -škola-
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Čo nové v ZŠ s MŠ Brehy
Posledný mesiac v roku bol bohatý na predvianočné akcie. 

3. 12. sme mali divadelné predstavenie MALÝ PRINC. 
6. 12. sa naši žiaci tešili Mikulášovi v dedine.
7. 12. sme pripravili vianočný program pre dôchodcov. 

Žiaci 7., 8.  a 9. ročníka navštevovali tanečný kurz, ktorý vyvrcholil  
11. 12. venčekom. Chlapci a  dievčatá v krásnom oblečení predviedli 
rodičom svoje tanečné umenie. Hoci sa niektorým triasli kolená, ale 
zo svojho prvého plesu majú pekné zážitky. Chlapci pod vedením p. 
u. Klongu sa zúčastnili súťaže vo fl oorbale. 15. 12. prebehlo školské 
kolo PYTAGORIÁDY (3. - 5. roč.). Do okresného kola postupujú M. 
Drábik (3. trieda), H. Škarba (3. trieda), J. Petráš (4. trieda). 16. 12. - 
PYTAGORIÁDA (6. - 8. roč.), do okresného kola postupujú M. Psotka, 
P. Kmeť, Š. Luky. Poďakovanie za prípravu patrí p. u. Záborskej. 
Do okresného kola anglickej olympiády postupuje M. Psotka a M. 
Predajniansky. Ako každý rok aj tento bola  v našej škole s  blížiacimi sa 
vianočnými sviatkami tvorivá dielňa. Všade vládla predvianočná nálada, 
svietil stromček,  voňalo ihličie a zneli koledy.  Zdobenie perníkov mala na 
starosti  p. Bedenská, ikebany pomáhala deťom vyrábať p. Drgoňová, J. 
Fiala sa predstavil hrnčiarskou výrobou, p. vych. Zigová vyrábala s deťmi 
ozdoby z papiera, p. Holá s dcérou tkali na doštičke a vyrábali hviezdičky 
z pediga, p. uč. Liptáková vyrábala  s deťmi pekné vianočné pozdravy, 
deti zo ŠZŠ z Hrabín pod vedením p Michalovskej piekli vianočné 
trubičky a p. Macková nám predviedla nové námety paličkovania. Naši 
najmenší škôlkari so svojimi pani učiteľkami piekli perníčky. P. uč. Miziová 
nám uvarila výborný vianočný punč. Posledný deň v škole sme mali 

vianočné posedenie. Každá trieda sa 
predstavila svojím programom a na 
záver sme si všetci zaspievali Tichú 
noc. Naša p. riaditeľka  M. Škodová 
všetkým popriala krásne Vianoce a 
pekné prázdniny. 

Mgr. Renáta Pastvová

výstavný stánok. Všetko  spracovali nielen v slovenskom jazyku, ale 
keďže ide o medzinárodný veľtrh aj v svetovom,  anglickom jazyku, v 
ktorom zároveň komunikovali celý veľtrh.  Účasť na veľtrhu je aj z týchto 
dôvodov  fi nančné náročná. 

Prvý deň veľtrhu bol prípravný, fi rmy si pripravovali svoje stánky. 
Druhý a tretí deň každá fi rma prezentovala svoju činnosť a zároveň sa 
snažila nadviazať obchodné kontakty s inými fi rmami a uzavrieť tak čo 
najviac konktraktov. Po celé dva dni sledovala činnosť cvičných fi riem 
odborná porota, ktorá 10. 12. 2009 o 14,00 hod. ocenila snahu najlepších.
V silnej konkurencii 86 domácich cvičných fi riem a 23 zahraničných 
cvičných fi riem z Čiech, Čiernej Hory, Chorvátska, Fínska, Maďarska, 
Poľska, Rakúska a Rumunska cvičná fi rma KEEP SMILING, s. r. o., 
v zastúpení Kamila Ondrušeková, Patrícia Rudinská, Katarína Rajnohová, 
Filip Kopernický a Jaroslav Mucha určite nesklamali a priniesli Novej Bani 
2. miesto v kategórii súťaž o cenu sympatií.

Oveľa väčším prekvapením pre nás však bolo ocenenie odbornej 
poroty, ktorá našej cvičnej 
fi rme KEEP SMILING, s. r. o.,  
udelilia 1. miesto v kategórii 
– The Best Electronic 
Presentation – Cena naj... 
elektronickej prezentácie.

Premiéra cvičnej fi rmy 
zo SOŠ v Novej Bani na 12. 
ročníku Medzinárodného 
veľtrhu cvičných fi riem 
v Bratislave bola úspešná. 
Študenti ukázali, že získané 
poznatky dokážu uplatniť 
aj v tvrdej medzinárodnej 
konkurencii. 

Ing. Edita Červenková

12. medzinárodný veľtrh 
cvičných fi riem – 1. miesto pre 
KEEP SMILING, s. r. o., cvičnú 

fi rmu pri SOŠ v Novej Bani
(dokončenie zo str. 12)

      IČO:  37892151          DIČ: 0037892151            VUB, a. s., č. ú.: 26438422/ 0200
Tel/fax:  045/68 56 546          www : www.specialnaskola.sk        email: ozslniecko.novabana@gmail.com

na pomoc ľuďom s viacnásobným postihnutím 
vám praje do nového roka  2010 všetko dobré, 

pevné zdravie, 
veľa osobných  a pracovných úspechov.

Zároveň úprimne ďakujeme všetkým, ktorí nás 
v uplynulom roku podporili.

Občianske združenie – Slniečko na pomoc ľuďom s viacnásobným postihnutím, 
Rekreačná 393, 968 01  Nová Baňa

OZ – SLNIEČKO

Predvianočné posedenie seniorov
Mestský klub dôchodcov a Jednota dôchodcov v Novej Bani 17. 

decembra usporiadali spoločné posedenie pri vianočnom stromčeku.
Prítomných hostí, členov a nových členov privítala pani Anna 

Medzihradská, predsedníčka MsKD s tým, že sme si prišli spoločne 
zaspomínať na vianočné koledy, zvyky a tradície. Veď Vianoce sú sviatky 
plné lásky, pokoja a porozumenia obklopené rodinnou pohodou.

S pekným vianočným programom a recitáciami vystúpila spevácka 
skupina Jesienky pod vedením Ing. Zalajovej v sprievode harmonikára 
pána Ctibora Šályho.

Pozdraviť a zaželať prítomným a ich blízkym pokojné prežitie 
vianočných sviatkov a dobré zdravie a spokojnosť v roku 2010 prišla aj 

pani primátorka mesta Mgr. Anna Miháliková. 
Za Jednotu dôchodcov Slovenska sa prihovoril prítomným pán 

Ladislav Hajdúch, tlmočil poďakovanie JDS pána RNDr. Kamila 
Vajnorského za aktívnu prácu, ktorá bola zhodnotená na sneme Jednoty 
dôchodcov Slovenska.

Do príjemnej vianočnej nálady sa zapojil aj pán Karol Štrba, bývalý 
člen speváckeho zboru Slovenských učiteľov, ktorý vystúpil recitáciou 
a spevom vianočných kolied.

Posedenie bolo pre všetkých pekným zážitkom, bolo spojené s 
občerstvením, celý priebeh nahratý na kameru a nieslo sa v duchu 
príjemnej vianočnej atmosféry.

Členka výboru MsKD, e.v.

Riaditeľstvo ZŠ s MŠ 
Brehy oznamuje 

rodičom budúcich 
prvákov, že ZÁPIS do 
1. ročníka bude dňa 

15. 1. 2010 o 10,00 
hodine v ZŠ Brehy.

OZNAM

Foto: -škola-
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Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

Vo veľkej sále BBSK – Pohronské osvetové stredisko v Žiari nad 
Hronom sa dňa 10. 12. 2009 konalo vyhodnotenie súťaže NAŠE NOVINY 
s následným rozborovým seminárom. BBSK — Pohronské osvetové 
stredisko súťaž školských a podnikových novín, časopisov a periodík 
rôznych organizácií, miest a obcí, ktoré sú vydávané a distribuované 
v pohronskom regióne, tzn. v okresoch Banská Štiavnica, Žarnovica, 
Žiar nad Hronom, vyhlásilo po prvý raz. 

Do súťaže sa prihlásila aj naša škola 
s časopisom Spod Gupne. V 2. kategórii, 
periodiká stredných škôl, šéfredaktorka 
Lucia Číková z rúk predsedníčky 
odbornej poroty prevzala cenu a diplom 
za 1. miesto.

Časopis Spod Gupne má na 
Gymnáziu F. Švantnera dlhodobú 
tradíciu. Jeho prvé číslo vyšlo v školskom 
roku 1960/61 pod pedagogickým 
dohľadom PhDr. Jozefa Hindického.  Zo 
šéfredaktorov časopisu sa stali známymi 
novinármi: Š. Kušík, V. Prandorfyová 
(Kráľová), M. Krčmáriková (Kureková). 
V posledných štyroch rokoch časopis 
nadobudol vysokú úroveň nielen 
vďaka obsahovej stránke, ale aj 
grafi ckej úprave a tlači. Zaslúžili sa o to 
predovšetkým šéfredaktori: A. Šalková, 
M. Šadlák a J. Pajerský. Od roku 2006 
sa pravidelne zúčastňuje celoslovenskej 
súťaže školských časopisov Štúrovo 
pero vo Zvolene. V roku 2007 získal cenu 

televízie Markíza 3. stupňa. Vychádza štyrikrát do roka.
Časopis Spod Gupne umožňuje prezentovať žiacku tvorivosť pri 

písaní publicistických žánrov, vlastnú umeleckú básnickú i prozaickú 
tvorbu, fotografi cké, výtvarné, počítačové i grafi cké zručnosti. 
Je obľúbeným čítaním nielen žiakov, učiteľov, ale aj rodičov. Je 
inteligentným čítaním (podľa obidvoch porôt) a zároveň aj zdrojom 
informácii o bohatom, pestrom a zmysluplnom študentskom živote na 
Gymnáziu F. Švantnera v Novej Bani.

PaedDr. Oľga Sobotková

 w Šéfredaktorka Lucia 
Číková.

Foto: Barbora Krištofová

Čo je nové, pán Goethe?

O d p o v e ď 
na túto otázku 
má 3 časti. Žiaci 
nášho gymnázia 
mali v novembri 
a  d e c e m b r i 

príležitosť zapojiť sa do troch 
ďalších aktivít, ktoré nám ponúkla 
spolupráca s Goetheho inštitútom 
v rámci projektu Školy —  partneri 
budúcnosti.

Tou prvou bol hudobný 
workshop v českom Tešíne. Šesť 
našich dievčat — hudobníčok (K. 
Škvarková, K. Králová, M. Lenčová, 
G. Hajnovičová, K. Tužinská, L. 
Rapčanová — obr. vpravo) strávili 
celý deň 18. 11. v spoločnosti 2 
hip-hoperov z Nemecka a ďalších 
4 šesťčlenných skupiniek z Čiech 
a Slovenska. Ich úlohou bolo 
zložiť vlastnú pieseň, samozrejme, 
v nemeckom jazyku. Ich snaženie 
(tvorba textu, nácvik spevu na danú 
melódiu) vyvrcholilo na večernom 
koncerte v miestnom klube, kde 
pred početným publikom predviedli 
svoje diela. Tento hudobný 
workshop bol ďalšou z aktivít 
spomínaného projektu, ktorý 
predstavuje nemčinu aj z iných 
pohľadov, ako sú žiaci zvyknutí 
zažiť v škole.

Ďalšie tri dievčatá (B. 
Bednárová, N. Beihoffnerová, 
D. Zduchová) strávili týždeň na 
jazykovom kurze v Berlíne. Tu sa 
nielen zdokonaľovali v nemeckom 

jazyku, ale aj prenikali do tajov 
novinárčiny — navštívili redakciu 
miestnych berlínskych novín, 
ale hlavne samy tvorili články 
— obr. vľavo, z ktorých neskôr 
vzniklo pokusné vydanie časopisu 
PASCH auf! Ponúkame niekoľko 
dojmov Dominiky Zduchovej: 
„Cesta tam aj späť vo vlaku 
bola nekonečná, veľmi únavná 
a nudná. Vo vlaku sme však aspoň 
mali možnosť spoznať ďalšie 
3 dievčatá z Dolného Kubína 

— tamojšie gymnázium je tiež tzv. 
PASCH škola —PArtnerSCHule 
— partnerská škola). V nedeľu 
večer sme sa konečne dostavili 
do dlho očakávaného Berlína. 
Ubytovali sme sa v hosteli priamo 
v centre Berlína, len niekoľko 
desiatok metrov od známej 
televíznej veže. Michael Hauke, 
koordinátor projektu, nám dal 
základné informácie a v skratke 
nás oboznámil s týždenným 
programom. Narýchlo sme sa 
vybalili a šli sme poobzerať krásy 
večerného Berlína. Prvé dojmy 
boli naozaj úžasné. Berlín je jedno 
obrovské a krásne mesto. Prvý deň 
bol pre nás niečím novým. Zaviedli 
nás priamo do Goetheho inštitútu 
a tam sme sa zoznámili s našou 
lektorkou Birgit. Bola naozaj veľmi 
milá, zhovievavá, no niekedy 
trochu prirýchla. Zoznámili sme 
sa aj s ostatnými študentmi z iných 
krajín (Maďari a Slovinci) a pustili 
sme sa do práce. Celý týždeň sme 
sa vlastne učili robiť časopis. Každý 
deň sme sa učili niečo iné, pre nás 
nové a zaujímavé. Doobeda sme 
trávili v škole a poobede sme 
museli vyriešiť „domáce úlohy“ 
v uliciach Berlína a dvakrát do 
týždňa sme stretli ozajstných 
novinárov — v redakcii berlínskych 
novín Berliner Morgenpost a v 
mládežníckom novinárskom 
spolku. Tam nám rozprávali 
o tom, čo by správny novinár mal 

vedieť, čo je pri 
písaní článkov 
dôležité a hlavne, 
aké vlastnosti by 
mal mať dobrý 
novinár. Získané 
vedomosti by sme 
mali zužitkovať 
pri tvorbe 
onl ine-časopisu 
p a r t n e r s k ý c h 
škôl strednej 
a  v ý c h o d n e j 
Európy, ktorý 
by mal vzniknúť 
v r. 2010. 
Samozrejme, že 
nám zostal čas 

aj na vlastný program. Ako som 
už spomínala, Berlín je naozaj 
krásne mesto, a preto bolo celý 
ten týždeň čo obdivovať. Videla 
som Brandenburskú bránu, zvyšky 
neslávne známeho Berlínskeho 
múru, Červenú radnicu, budovu 
Bundestagu a navštívili sme aj 
dve veľmi zaujímavo spracované 
výstavy v múzeu. Nedovolí mi 
nespomenúť berlínske vianočné 
trhy, na čo spomínam naozaj veľmi 

Spod Gupne na 1. mieste

rada. Atmosféra bola neopísateľná, 
naokolo vôňa vareného vína, 
rôzneho pečiva a tradičných 
špecialít, jednoducho celé mesto 
na mňa pôsobilo vianočne 
a rozprávkovo. Týždeň ubehol 
veľmi rýchlo a som naozaj rada, 
že aj ja som mala možnosť aspoň 
trochu spoznať Berlín a naučiť sa 
niečo nové!“

Tretiu, záverečnú časť našej 
odpovede tvorí jazykový certifi kát 
Goetheho inštitútu Fit in Deutsch 
2 — úroveň A2 
podľa Spoločného 
e u r ó p s k e h o 
r e f e r e n č n é h o 
r á m c a . 
Naši nemčinári  
dostali možnosť 
overiť si svoje 
v e d o m o s t i 
v základných 
z r u č n o s t i a c h 
( p o č ú v a n i e , 
čítanie, písanie 
a hovorenie). Bola 

to vhodná príležitosť zistiť, ako na 
tom sú, aj s ohľadom na budúcu 
maturitu, kde ich čaká niečo 
podobné. Zistili, kde majú menšie 
či väčšie nedostatky, ale zároveň 
presvedčili seba aj skúšajúcich, 
že sa nemajú za čo hanbiť a sú na 
dobrej ceste, aby dosiahli to, čo pre 
nich môže byť v budúcnosti veľkou 
výhodou — kvalitné ovládanie 
dvoch svetových jazykov, nielen 
angličtiny, ale aj nemčiny.

Text a foto: -GFŠ-
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

JANUÁR 2010

MIKULÁŠSKY DEŇ V DSS 
HRABINY

Nie je tajomstvom, že 6. december – sviatok sv. Mikuláša je jeden 
z našich najobľúbenejších dní v roku.

Každoročne nás totiž v Domove sociálnych služieb Hrabiny, Nová 
Baňa svojou návštevou poctí sám Mikuláš so svojimi pomocníkmi 
a podľa celoročných zásluh každého patrične odmení. Väčšinou sme 
odmenení všetci, lebo aj keď niekedy nemáme najlepšie dni, inak sme 
dobrí a poslušní.

Tento rok bol pre nás mikulášsky deň naozaj pestrý a zaujímavý. 
Doobedie sme strávili s tvárou z televíznej obrazovky - Martinkou 
Mečiarovou pri vianočnej výzdobe Slovenskej koliby, kam sme boli 
pozvaní už druhýkrát v tomto roku. Útulné priestory spomínanej 
reštaurácie sme zdobili našimi výrobkami a prácami spoločne s Martinkou 
a jej úžasnou maminou pri hudbe vianočných kolied, vo veľmi príjemnej 
a priateľskej atmosfére.  Na záver tohto doobedia nám Martinka pripravila 
chutné prekvapenie v podobe čokoládových palaciniek.

A aké bolo mikulášske popoludnie? To mali naši klienti vyplnené 
kultúrnym vystúpením banskobystrickej hudobnej skupiny Babyluzaru, 
a to konkrétne hrou na africké bubny, ktorej sa táto skupina profesionálne 
venuje. Následne vystúpila a svojím brušným tancom nás zaujala len 
desaťročná Adrika 
Š m o n d r k o v á 
zo Žiaru nad 
Hronom, ktorá je 
vo svojej vekovej 
kategórii veľmi 
úspešná v rámci 
celého Slovenska. 
A po tejto 
kultúrnej vložke 
zavítal medzi 
nás samotný 
Mikuláš so svojimi 
p o m o c n í k m i 
a mikulášskymi darčekmi. Neprišiel síce na saniach, ako to poväčšine 
býva, ale nám to vôbec nevadilo, lebo my sme sa jeho prítomnosti 
nesmierne tešili aj bez saní.

Mikulášsky deň v Domove sociálnych služieb Hrabiny, Nová Baňa 
bol teda plný pozitívnych emócií, radosti, sĺz dojatia, úsmevu a dobrej 
nálady.

A aby sme nezabudli, v stredu 2. 12. sme mali predmikulášske 
prekvapenie v podobe 100 mikulášskych sladkých balíčkov pre našich 
klientov, ktoré nám osobne priniesol pán Jozef Naštický - majiteľ 
rekreačného  zariadenia JONAQ Duchonka, v ktorom naši klienti strávili 
už druhý rok časť svojich prázdnin.

Srdečne mu touto cestou ďakujeme a rovnako všetkým, ktorí 
akoukoľvek formou prispeli k úsmevu na tvári a radosti našich klientov 
z tohto mikulášskeho dňa.

Mgr. Antónia Prôčková -Hirjáková, vedúca výchovy

Dňa 10. 12. 2009 sme sa 
zúčastnili akcie vianočné trhy, 
ktoré sa uskutočnili v KD Družba 
v Leviciach. Boli  to  prezentačno 
–predajné trhy, ktorých sme sa 
zúčastnili aj my s výrobkami 
našich klientov. Prezentovali sme  
sa napríklad výrobkami zo šúpolia, 
sadrovými magnetkami, pletenými 
a vyšívanými výrobkami. 

 Na vianočných trhoch sa 
okrem nášho DSS zúčastnili aj 
klienti z podobných zariadení: 
z Detského domova v Leviciach, 
zo ZUŠ  Levice, z detského 

centra Slniečko, dospelí klienti 
z DSS Krškany a pod. Výrobky, 
ktorými sa prezentovali, boli veľmi 
podobné tým, čo sme mali my. 
Účasť občanov na trhoch bola 
veľmi slabá. Milým spestrením bol 
program klientov z DSS Krškany, 
ktorý spievali vianočné koledy v 
spreivode gitary. 

Z našich klientov sa zúčastnili 
R. Štrkáčová, J. Maxima, M. 
Michalovič, a vychovávatelia Ján  
Beniak a Darinka Lacová.

Ing. Darina Lacová 
pani vychovávateľka

Vianočne trhy - Levice

Tretí ročník súťaže v hre 
Človeče, nehnevaj sa

Dňa 8. 12. 2009 sa v našom zariadení uskutočnili tretí ročník súťaže 
s názvom Človeče, nehnevaj sa. Súťaže sa zúčastnilo 20 klientov. Deti 
boli rozdelené do  piatich skupín a z každej skupiny bol jeden  víťaz, 

ktorý postúpil do fi nále. Pri hre 
sa deti zabávali a svoju prehru 
zobrali športovo. Najlepšia 
hráčka bolo Veronika Velčická. 
Deti boli odmenené sladkou 
odmenou od sponzora SD 
Jednota Žarnovica, ktorému 
touto cestou ďakujeme.

      Ján Beniak 
vychovávateľ

December v dennom centre 
6. decembra sa naši klienti 

spoločne s deťmi z Hrabín vybrali 
na menší výlet do Sklených Teplíc. 
Aj tentokrát sme sa tu podujali na 
milú a zodpovednú úlohu, ktorá 
na nás čakala. Tá spočívala vo 
výzdobe reštaurácie Slovenská 
koliba. Vianočný stromček, 
zvončeky, čačina a rôzne ozdoby 
postupne skrášlili priestory tejto 
koliby  a určite takto prispejú 
k dobrému pocitu nejedného 
návštevníka. Za našu snahu sme 
boli odmenení, čakali na nás sladké 
palacinky, na ktorých sme si veľmi 
pochutili. Za ne a aj za príjemnú 
atmosféru ďakujeme našej 
hostiteľke Martinke Mečiarovej.

Už o niekoľko dní neskôr sme 

Letom celým svetom

opatrne pobalili výsledky nášho 
minulomesačného snaženia 
a šli ich odprezentovať. 10. 12. 
sa totiž v Centre voľného času 
v Novej Bani a následne 14. 12. na 
námestí v Žiari nad Hronom konali 
tradičné vianočné trhy. Ako každý 
rok aj tento sa tu zišli šikovné ruky 
ľudí z celého regiónu. 

17. 12. sme si urobili v dennom 
centre predvianočné posedenie. 
Spravili sme si čajík, ponúkli sa 
koláčikom, ktorý nám upiekla 
teta Híleková, pustili si vianočné 
koledy a zaželali sebe našim 
blízkym a všetkým ľuďom pekné 
a spokojné sviatky.

Patrik Chudánik a Silvia Gažiová

V mesiaci december bunka č. 3 a bunka č. 4 dostala za úlohu pripraviť 
besedu pre našich klientov s názvom Letom celým svetom.

A tak sme traja vychovávatelia dali hlavy dokopy  a porozmýšľali, 
ako by sme túto tému predniesli deťom tak, aby to padlo na úrodnú 
pôdu. Podujatie sa konalo v spoločenskej miestnosti na 4. poschodí, 
kde vychovávateľ Mgr. Jozef Stankay na veľkej mape celého sveta 
poukazoval deťom všetky kontinenty a premietol, ako sa kde žije, 
stravuje, oblieka i rôzne kultúrne zvyky. Deti najviac zaujala netradičná 
strava a štýl obliekania  sa ľudí v Afrike. Táto téma bola odprezentovaná 
8. 12. a 15. 12. bol pozvaný Ing. Gavora - cestovateľ a prekladateľ 
z Novej Bane. Deti veľmi zaujal rozprávaním o jeho cestách po celom 
svete, správaním sa obyvateľov v niektorých krajinách (zahalené ženy, 
kúpanie sa oblečení v bazénoch......) v moslimských krajinách. Deti 
zaujali Niagarské vodopády i tečúca láva, ktorú mal možnosť na vlastné 

oči  Ing. Gavora vidieť.
Z tejto prednášky 

si deti mali odniesť 
ponaučenie všade 
dobre, doma najlepšie. 
Poznať cudzie krajiny 
je krásne, ale najprv 
musíme dobre poznať 
tú svoju krajinu a vážiť 
si to, čo máme u nás 
doma.

    Oľga Kasanová 
pani vychovávateľka
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Predbežný program prípravných zápasov 
družstva dospelých — jar 2010
30. 1. 2010     So      N. Baňa — Štiavnické Bane    14:00     UT Žiar nad Hr.
  7. 2. 2010     Ne      Palárikovo — N. Baňa            12:00      UT Zl. Moravce
14. 2. 2010     Ne      VION B — N. Baňa                 14.00      UT Zl. Moravce
21. 2. 2010     Ne      Žiar nad Hr. — N. Baňa          14:00      UT Žiar nad Hr.
24. 2. 2010     St       Nitra B — N. Baňa                  17:30      UT Nitra
27. 2. 2010     So      Podbrezová SD — N. Baňa    10:00      UT Radvaň
  6. 3. 2010     So      Levice — Nová Baňa              14:00      Levice
13. 3. 2010     So      Hliník nad Hr. — Nová Baňa   14:00 alebo 16:00 UT ZH
21. 3. 2010     Ne      Nová Baňa — B. Štiavnica     14:00      N. Baňa
28. 3. 2010     Ne      Nová Baňa — Králiky MFZ     15:00      N. Baňa

-pč-

Úspešná 
sezóna

Milan Staňo, atlét – bežec  
v tomto roku vyhral 11x, 7x bol 
druhý, 1x tretí a 4x štvrtý. Vo svojej 
kategórii nad 50 rokov patrí už 
štvrtý rok medzi slovenskú špičku.

-ms-

Informačné centrum mesta 
Nová Baňa

tel. kontakt: 045/68 56 486
e-mail: info@novabana.sk

KINO  VATRA, 
NOVÁ  BAŇA

V mesiaci január nepremieta.

VÄZBA

Nová	sluÏba	v	
informačnom	centre	

- LAMINOVANIE

- HREBEŇOVÁ

- REKLAMA NA WEB. 
STRÁNKE MESTA

Mladší dorastenci MFK  Nová Baňa na 
turnaji vo Vrábľoch

V sobotu 5. decembra 2009 
v telocvični T 18 Vráble sa konal 
pod záštitou primátora mesta 
Vráble Ing. Tibora Tóta tradičný 
zimný halový turnaj mladých 
nádejí vo futbale. Organizátorom 
podujatia boli členovia komisie 
športu pri Mestskom zastupiteľstve 
vo Vrábľoch.

Na turnaji štartovalo šesť 
mládežníckych družstiev – 
mladších dorastencov (chlapcov 

narodených v roku 1993 a 
1994), z  Ponitrianskofutbalovej 
akadémie dve družstvá, ďalej 
družstvo Slovan Levice, ŠKF 
Sereď, Slovan Galanta a naši 
dorastenci MFK Nová Baňa.

Počas dňa v 15 zápasoch 
mladé futbalové nádeje bojovali 
o umiestnenie v turnaji  v súlade 
s futbalovými pravidlami 
upravenými na podmienky hry 
futbalu v hale. Naši chlapci v silnej 
konkurencii družstiev obstáli veľmi 
dobre. So získaním pohára za tretie 
miesto v turnaji za družstvami, 
ktoré sú pripravované pod 

odborným vedením v športových 
triedach, bol tréner družstva Ján 
Budinský veľmi spokojný. Spokojní 
boli nakoniec aj rodičia s výkonmi 
svojich synov, ktorí sa zúčastnili 
turnaja a súčastne zabezpečili 
dopravu pre našich chlapcov. 
Turnaj bol dobrým vstupom do 
zimnej prípravy pred jarnou 

časťou majstrovských futbalových 
zápasov.         

Výbor MFK Nová Baňa 
touto cestou ďakuje p. Zdenovi 
Debnárovi, p. Slavovi Dobríkovi 
a p. Viliamovi Budinskému, ktorí 
ochotne pomohli pri preprave 
vlastnými motorovými vozidlami.

Reprezentovali na halovom 
turnaji vo Vrábloch:

 w V stoji: Matúš Debnár, 
Vojtech Valko, Adam Dobrýk, 
Dávid Debnár, Tomáš Jenis, 
Juraj Urblík, tréner Ján 
Budinský
V pokľaku: Martin Valko, 
Radomír Žňava, David Strieška, 
Peter Búry

Text a foto: -pč-
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Mikulášska cena strelcov v kolkoch
Na 6. decembra 2009 boli pôvodne plánované regionálne majstrovstvá 

členov SZTŠ v kolkoch. Tie sa mali konať na dvojdráhe v Žarnovici. 
Vzhľadom na súčasný nevyhovujúci technický stav kolkárne ich ZO SZTŠ, 
Žarnovica ako plánovaný usporiadateľ zrušila. Ako náhradu zorganizovala 
ZO SZTŠ, Rudno nad Hronom Mikulášsku cenu. Tá sa uskutočnila 6. 
decembra v kolkárni v Hodruši-Hámroch ako neofi ciálne majstrovstvá 
regiónu strelcov, členov SZTŠ.

Na 20 hodov do plných aj tentoraz súťažili trojčlenné družstvá. Tých 
bolo spolu sedem. Dve boli zo Žarnovice, štyri z Rudna nad Hronom 
a jedno kombinované. Žiaľ, opäť chýbali členovia ZO SZTŠ Liba, Banská 
Štiavnica i Kveta, Nová Baňa. 

Víťazstvo v súťaži družstiev aj tentoraz patrilo ZO, Žarnovica, a to 
už po štvrtýkrát. Rovnako ako v minulom roku ho vyhádzalo družstvo 
v zostave Jaroslav Krnáč, Ladislav Závalec a Ivan Kunský. 
Toto družstvo súťažiace pod názvom Žarnovica I dosiahlo 
výkon 248 kolkov. Je to síce o 33 kolkov menej ako minulý 
rok, ale výkony podstatnej časti ďalších súťažiacich boli nižšie. 
Druhé skončilo družstvo MIX v zostave Peter Žarnovičan, 
Emil Kubík (obaja ZO, Rudno) a Ivan Bublák (ZO Slovalco, 
Žiar nad Hronom) s výsledkom 243 kolkov a tretie miesto 
si vyhádzalo družstvo Rudno n. Hr. — Šinky. To v zostave 
Milan Šinkovič, Roman Šinkovič a Dana Šinkovičová dosiahlo 
výkon 207 kolkov. 

Ďalšie poradie družstiev:
4. Žarnovica II — 203,
5. Rudno n. Hr.  — Stred — 201,
6. Rudno n. Hr. — Noco — 150,
7. Rudno n. Hr. — Dorast — 148. 
Z hodov v súťaži družstiev sa vyhodnocovali aj 

jednotlivci.
V spoločnej kategórii chlapci, dievčatá, dorastenci 

a dorastenky so 74 zvalenými kolkami zvíťazil Šimon Bartoš 
nad Veronikou Žiakovou so 62 a Jurajom Valachovičom 
(všetci Rudno) s 54 kolkami.

V kategórii kadetky, juniorky, ženy a seniorky súťažila len jedna. 
Dana Šinkovičová (Rudno n. Hr.) nahádzala 81 kolkov a dosiahla jeden 
z najlepších výkonov zo všetkých súťažiacich.

V spoločnej kategórii kadeti, juniori a muži bolo poradie: 1. Roman 
Šinkovič – 78, 2. Imrich Bartoš – 65, 3. Michal Marek (všetci Rudno n. Hr.) 
— 56 kolkov.

Najväčší počet súťažiacich bolo v kategórii seniori A. Jasne zvíťazil 
Emil Kubík z obce Brehy (člen ZO Rudno) s 93 kolkami. Druhý bol Jaroslav 
Krnáč s 84 a tretí Ladislav Závalec (obaja Žarnovica) s 83 kolkami.  

V kategórii seniori B
 
bola najúspešnejšia trojica členov ZO SZTŠ, 

Žarnovica. Zvíťazil Ivan Kunský s 82 nad Milanom Rakovským s 81 
a Antonom Kuklom so 48 kolkami.

 w Účastníci súťaže.

Organizátori odmenili tri najúspešnejšie družstvá diplomami.
Samotná súťaž nebola až takou podstatnou. Cieľom stretnutia bola 

predovšetkým príprava kalendára podujatí regiónu na rok 2010. Keďže 
po niekoľkých rokoch sa zistilo, že Okresný zväz v Žarnovici nie je registri 
SZTŠ v Nitre ofi ciálne vedený, nemôže plniť ani úlohu zastrešovateľa, 
a teda vlastne nieto nijakého orgánu, ktorý by v súčasnosti činnosť 
v našom regióne koordinoval. Žiaľ, táto skutočnosť je vedeniu SZTŠ v 
Nitre akosi ľahostajná. Napriek tomu došlo k základnej dohode medzi 
zástupcami ZO SZTŠ, Žarnovica, Rudno nad Hronom a Slovalco, Žiar 
nad Hronom na kalendári na rok 2010. Predpokladá sa, že ho doplní aj 
ZO Liba, Banská Štiavnica. Žiaľ, už niekoľko rokov sa do zorganizovania 
akejkoľvek súťaže nezapojila ZO SZTŠ vedená ako Kveta, Nová Baňa.

Text a foto: Ing.  Jozef Piecka

V tomto roku sa v mesiaci jún založilo mužstvo Internacionály Nová 
Baňa.

Pod vedením Alojza Fajčíka, Igora Mošku a Ing. Ivana Šurku sa 
vytvorila dobrá partia. Sú to všetko bývalí hráči Novej Bane. Mužstvo 
odohralo 9 zápasov. Z toho 6 vyhralo, 1 remíza a 2 prehry.

Levice — Nová Baňa 2:1
Tes. Mlyňany — N. Baňa 3:8
N. Baňa — Sandrik 7:1
D. Ždaňa — N. Baňa 0:9
N. Baňa — Levice 6:1
Hliník n. Hr. — N. Baňa 2:4
Sandrik — N. Baňa 3:2
N. Baňa — Hliník n. Hr. 10:3
N. Baňa — Vion — Zl. Moravce 5:5

Najlepšími strelcami sú Moško, Búry a Fajčík. Mužstvo odohralo 
viac zápasov na súperových ihriskách, keďže za novobanské ihrisko 
musíme platiť. 

Pán Juhás stanovil cenu: horné ihrisko — 30 € za zápas, hlavné 
ihrisko — 50 € za zápas.

Internacionály Nová Baňa

(pokračovanie na str. 19)
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V MESIACI JANUÁR BLAHOŽELÁME:

60 rokov
Marta Kopecká

Ľudmila Dodoková
Emília Katinová
Mikuláš Adamek

65 rokov
Mgr. Daniela Lacová

Miroslav Szalay
Marta Vozárová

Ján Ištók
Mária Štrbová

Mgr. Magdaléna Budinská
MUDr. Danuta Wagnerová

Ján Marek

70 rokov
Ľudmila Jakalová

Ervín Žofi ak
Emília Sklenková
Anna Psotková

75 rokov
Anna Medzihradská

Ivan Pokrivka
Jolana Slančoková

Ing. Ján Ivanič

76 rokov
PhDr. Pavol Hrčka

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

77 rokov
Pavel Guldan
Mária Polcová

Ing. Anton Šurka
Mária Müllerová

78 rokov
 Anton Sládkovič

Ing. Štefan Panuška

79 rokov
Anton Šály, Csc. 
Pavlína Pallerová
Ludevít Lichner
Mária Šuleková

80 rokov
Ing. Svetozár Gavora

Alojzia Budinská

81 rokov
Vincent Budinský

Mária Viglaská
Alojz Novek

 83 rokov
Gabriela Píschová

Michal Foltan

84 rokov
Emília Kirchhoffová

85 rokov
Juliana Barniaková

86 rokov
Ernestína Šipikalová
Božena Lukáčiková
František Valentovič

87 rokov
Emília Benčová

89 rokov
Štefánia Vyskočová

91 rokov
Jozefína Stará

97 rokov
Karolína Katinová

NARODILI SA

OPUSTILI NÁS

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV

Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, 
informujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), 

mailom (info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

-red-

 

Michaela Moravčíková
Laura Šoffová
Leo Šediansky

Gabriel Makovický
Tomáš Katina

Monika Kováčová
Frederik Ďurček
Timothy Lenart

Bianka Mišurová

PhMr. Mária Pecháčová, 83 r.
Zita Vozárová, 78 r.

František Psotka, 67 r.
PharmDr. Juraj Gradzila, 68 r.

Ján Krššák, 68 r.
Agata Harmadyová, 90 r.

Oľga Gajdošová, 50 r.
Ing. Jaroslav Hrmo, 50 r.

Anna Štrbová, 98 r.

Hráčsky káder tvoria: Alojz Fajčík, Igor Moško, Ing. Ivan Šurka, 
František Bakoš, Peter Binda, Jaroslav Búry, Jaroslav Horniak, Peter 
Benčať, Július Pittner, Miroslav Holcer, Rudo Bielik, Marian Šurka, Marian 
Baranec, Jozef Gaži, Ján Pastier, Juraj Budinský, Ján Havran, Jozef 
Vozár, Ľubomír Briežka, Ladislav Lenč, Vladimír Hefko, Radovan Gonda, 
Vladimír Zvonár, Branislav Kekeši.

Zároveň chceme poďakovať J. Pittnerovi za vybavovanie zápasov, 
ako aj všetkým spoluhráčom za ochotu reprezentovať Novú Baňu.

-AF-

Internacionály Nová Baňa

(dokončenie zo str. 17)

Stolný tenis – výsledky
3. liga - muži
N. Baňa – Levice B     10:8, body: Harmady 4,5, Lamper 2, 5, Hlaváč 2
N. Baňa – Čab            18:0, body: Harmady 4,5, Lamper 4, 5, Hlaváč 4, 5, Zigo 4, 5
N. Baňa – Volkovce    10:8, body: Harmady 3,5, Lamper 3, 5, Hlaváč 3, 
N. Baňa – N. Zámky   15:3, body: Harmady 3,5, Lamper 3, 5, Hlaváč 2, Zigo 1, 5

4. liga - muži
N. Baňa – Zl. Moravce       15:3, body: Ditte 4, 5, Pastier 3, 5, Kršiak 3, 5, Mišík 1, 5
N. Baňa – Volkovce       3:15, body: Ditte 2, Kršiak 1, 
N. Baňa – Č. Kľačany       7:11, body: Ditte 2, 5, Pastier 2, 5, Kršiak 2, 
N. Baňa – Ip. Sokolec       4:14, body: Ditte 2, , Kršiak 1, Forgáč 1

5. liga - muži
N. Baňa – Nová Dedina    8:10, body: Kršiak 4, Mišík 2, Ma Kršiaková 1, Forgáč 1
N. B. – Hronovce B           9:9,   body: Kršiak 4, 5, Mišík 2, 5, Antal 1, 5, Forgáč 0, 5
N. B. – Jur n. Hr.               8:10, body: Kršiak 4, 5, Mišík 3, 5, 
N. B. – Šahy/Komárno      5:13, body: Kršiak 2, Mišík 1, Ma. Kršiaková 1, Forgáč 1
N. B. – Mýtne Ludany B   11:7, body: Kršiak 3, 5, Mišík 2, 5, Antal 2, 5, Forgáč 2, 5
N. Baňa – H. Trsťany D     6:12, body: Mi. Kršiaková 3, 5, Forgáč 1, 5, Mišík 1,5

1. liga - ženy
N. Baňa – Mlynky 3:7, body: Mi. Kršiaková 2, Ma. Kršiaková 1
N. Baňa – Valaliky 4:6, body: Mi. Kršiaková 3, 5, Vatrtová 0, 5
N. Baňa – Bziny 1:9, body: Mi. Kršiaková 1

1. liga - st. žiačky
N. Baňa – N. Zámky 4:6, body: Mi. Kršiaková 2, 5, Ma. Kršiaková 1, 5
N. Baňa – Nitra 5:5, body: Mi. Kršiaková 3, 5, Ma. Kršiaková 1, 5

Slovenský pohár - staršie žiačky
Druhý turnaj sa konal v Kalinove. Z nášho klubu sa ho zúčastnili Miriama 
Kršiaková, ktorá obsadila 8. miesto, Martina Kršiaková obsadila 17 - 
24. miesto, Viktória Kúšiková obsadila 29. - 32. miesto. Zvíťazila Lucia 
Truksová /Malacky/ nad Evou Jurkovou /Miňovce/ a Ľubou Barčiakovou 
z Nitry.

Regionálny turnaj mladšieho žiactva
Tretí turnaj sa konal v Nitre. V súťaži chlapcov zvíťazil Tomáš Kopányi 
z N. Zámkov, druhý bol domáci Jakub Pavolka a tretí Anton Paluš 
z Trenčína. Marek Mišík obsadil 9. - 16. miesto a Martin Papánek 17. - 24. 
miesto. V súťaži dievčat zvíťazila Martina Kršiaková, druhá bola Karolína 
Furková z Vrábel, tretia Lenka Mesárošová z N. Zámkov.

Regionálny turnaj najmladšieho žiactva
Prvý turnaj sa konal v Čiernych Kľačanoch. V súťaži chlapcov Martin 
Papánek obsadil 17. - 19. miesto. Zvíťazil Tibor Špánik /Mojmírovce/, 
druhý bol Tomáš Valášik /V. Uherce/, tretí Matúš Veis /N. Zámky/. V súťaži 
dievčat sa turnaja nezúčastnila žiadna hráčka.

Jozef Antal, tréner mládeže

Redakcia sa ospravedlňuje autorom príspevku z decembrového čísla 
NN Stretnutie bývalých spolužiačok a spolužiakov po 57 rokoch od 

ukončenia Meštianskej školy v Novej Bani za chybu v rozdelení textu, 
ktorá  bola spôsobená tlačou NN.

Ospravedlnenie

- red-
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Harmonogram zvozu vyseparovaných zložiek 

komunálneho odpadu v meste Nová Baňa na r. 2010 

V súlade s ustanoveniami všeobecne záväzného nariadenia mesta 
Nová Baňa č. 11/2009 zo dňa 25. 6. 2009   o nakladaní s komunálnymi 
odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi a elektroodpadmi z 
domácností oznamujeme občanom, že vrecový zvoz vyseparovaných 
zložiek komunálnych odpadov budú Technické služby mesta Nová Baňa 
vykonávať podľa nasledovného harmonogramu. 

Prípadné zmeny budú zverejnené v meste obvyklým spôsobom (úradná 
tabuľa, mestský rozhlas, ...). Tieto informácie budú taktiež zverejnené na 
webovej stránke mesta Nová Baňa (www.novabana.sk). Plastové zvony zo 
sídlisk budú vyvážané podľa potreby – stavu ich naplnenia, najmenej 1 x 
mesačne.

Uvedené odpady (mimo drobných stavebných odpadov a 
veľkoobjemových odpadov) je možné odovzdať aj každý pracovný deň 
od 8,00 do 14,00 hod.  a v poslednú sobotu v mesiaci od 8.00 do 12.00 
hod. na Technických službách mesta Nová Baňa so sídlom na Dlhej lúke 
č. 18, Nová Baňa.

Okrem vyššie uvedených komodít v našom meste separujeme 
ešte nebezpečné zložky komunálnych odpadov (batérie, oleje, farby, 
riedidlá ap.), elektroodpady (televízory, chladničky, počítače, žiarivky, 
drobnú domácu elektroniku ap.), biologické odpady, objemné odpady, 
pneumatiky, drobné stavebné odpady. Tieto odpady je taktiež možné 
odovzdať každý pracovný deň od 8,00 do 14,00 hod. a v poslednú 
sobotu v mesiaci od 8,00 do 12,00 hod. na Technických službách 
mesta Nová Baňa alebo počas sezónnych zberov realizovaných 
2 x ročne. 

Ako využívať biologické odpady? 
• Predovšetkým  pokiaľ ide o rodinné domy, treba ich spracovať na 

domácom kompostovisku - haluzinu štiepkovať na vlastnom alebo 
zapožičanom štiepkovači alebo spracovať na palivový rozmer a odložiť 
na zimné prikurovanie, príp. letnú opekačku.

• Odviezť v utorok od 12,00 do 14,30 hod. a v piatok od 9,00 do 11,30 
hod. na prekládkovú stanicu komunálnych odpadov spoločnosti SITA 
Slovensko, a. s., Železničný rad, Nová Baňa. Tam ich po vyplnení 
evidencie preložiť do kontajnera vyčleneného na biologický odpad  
podľa pokynov pracovníka prekládkovej stanice. 

Kde odovzdať objemné odpady:
• Každý utorok od 12,00 do 14,30 hod. a v piatok od 9,00 do 11,30 

hod. na prekládkovú stanicu komunálnych odpadov spoločnosti SITA 
Slovensko a. s., Železničný rad, Nová Baňa. Tam po vyplnení evidencie 
preložiť do kontajnera vyčleneného na objemný odpad podľa pokynov 
pracovníka prekládkovej stanice.

• Počas sezónnych zberov realizovaných 2 x ročne. 

Kam patria pneumatiky? 
Do spracovateľského závodu na ďalšie využitie. Tam skončia, ak ich: 
• odovzdáte pracovníkovi na zbernom dvore technických služieb mesta, 

Dlhá lúka 18, Nová Baňa každý pracovný piatok od 8,00 do 14,00 hod. 

a každú poslednú sobotu v mesiaci od 8,00 do 12,00 hod.;
• Necháte v pneuservise, kde vám ich vymenia.

Drobné stavebné odpady odovzdávajte:
• v utorok od 12,00 do 14,30 hod. a v piatok od 9,00 do 11,30 hod. na 

prekládkovú stanicu komunálnych odpadov spoločnosti SITA Slovensko, 
a. s., Železničný rad, Nová Baňa. Tam ich po vyplnení evidencie preložiť 
do kontajnera vyčleneného na drobný stavebný odpad na základe 
pokynov pracovníka prekládkovej stanice; 

• pri zbere realizovanom 2 x ročne. Odber bude realizovaný spred 
nehnuteľností, z verejne prístupného miesta nachádzajúceho sa vedľa 
miestnej komunikácie alebo štátnej cesty. Požiadavku na odber bude 
potrebné vopred nahlásiť na mestský úrad. 

Pripomíname, že v ročnom poplatku za komunálne odpady je okrem 
iného zahrnutá  bezplatná likvidácia DSO v rozsahu do 1 m3 ročne, 
resp. do 300 kg od jednej fyzickej osoby. Za väčšie množstvo je potrebné 
zaplatiť v súlade s VZN.

V prípade, že budete mať otázky vo veci spôsobu, termínov alebo 
iných podmienok separovania zložiek komunálnych odpadov, radi vám ich 
poskytneme na:
• Mestskom úrade v Novej Bani, oddelení výstavby a životného prostredia, 

číslo dverí 13, tel. číslo: 045/68 57 203, e-mail: mmotyka@novabana.sk; 
• Technických službách  mesta Nová Baňa, Dlhá lúka 18, Nová Baňa, tel. 

číslo: 045/68 56 003, e-mail: tsnb.riaditel@gmail.com 

OVŽP

Január Február Marec Apríl Máj Jún
Plasty 5. 1. a 27. 1. 24. 2. 31. 3. 28. 4. 26. 5. 30. 6.
Sklo 28. 1. 25. 3. 27. 5.
Papier + VvKM 29. 1. 26. 3. 28. 5.
Drob.stav. odpad
Veľkoobj. odpad

Júl August September Október November December
Plasty 28. 7. 25. 8. 29. 9. 27. 10. 24. 11. 29. 12.
Sklo 29. 7. 30. 9. 25. 11.
Papier + VvKM 30. 7. 1. 10. 26. 11.
Drob.stav. odpad
Veľkoobj. odpad

25. – 26. 10.

12. - 13. 4.

Sme radi, že ste na nás nezabudli

Novobanskí seniori vyslovujú poďakovanie Pohronskému 
múzeu, učiteľom a žiakom Základnej umeleckej školy v Novej Bani za 
uskutočnený koncert, ktorý sa konal 18. 12. 2009. V tomto predvianočnom 
období potešili naše srdcia spevom a hrou na rôznych hudobných 
nástrojoch žiaci zo ZUŠ.  V novom roku prajeme všetkým účinkujúcim aj 
organizátorom veľa zdravia a spokojnosti.

-Seniori-

Pozn.: (VvKM = viacvrstvové kombinované materiály - kompozitné 
obaly tetrapack, brickpack ap.)
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